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Historie 70 let zpracování plastů v Chropyni
Je to už víc než 150 let, kdy do malé hanácké obce Chropyně vtrhla 

průmyslová revoluce. Nejprve byla v roce 1867 zahájena stavba cukrova-
ru, který už v roce 1868 zpracovával první cukrovou řepu, v první řepné 
kampani. A následně v roce 1869 byla dostavěna Severní Ferdinandova 
železniční dráha, která spojila Přerov s Brnem, a jednou se zastávek byla 
i Chropyně. Poklidný život v zemědělské obci se změnil od základů. 
Nová pracovní místa přilákala hodně nových obyvatel a s nimi přišly 
i nové problémy. Vždyť počet obyvatel se do roku 1900 zdvojnásobil. 
Pokud si tehdejší starousedlíci říkali, že tohle náročné období zvládli, 
tak to rozhodně nebyla poslední změna, která je čekala. Cukrovar 
střídal nejen majitele, ale také období růstu s úpadkem. Chropyně 
a její cukrovar jsou na začátku 20. století vláčeni tiskem nejen z důvodu 
stávek dělníků, ale také kvůli dluhům a podaným žalobám. Nedosta-
tek pracovních sil během obou válek a také špatné řízení podniku 
se projevovalo čím dál více.

Začal se psát rok 1947 a cukrovar už nestačil se svými sezonními pra-
covními příležitostmi. V novinách Volné slovo z února 1947 se dočteme 
o požadavku radních z našeho města (které má již 2900 obyvatel) na přidě-
lení průmyslové výroby. Událostmi roku 1948 dostal vývoj naší země úplně 
jiný směr, v Chropyni byly vyhláškou Ministerstva zdravotnictví znárodněny 
minerální lázně a také došlo ke znárodnění cukrovaru. V roce 1949 rozhodla 
nová vláda o ukončení zpracování cukru v Chropyni a zavedení jiné výroby 
v prostorách cukrovaru. Nejprve se uvažovalo o textilním průmyslu, ve hře 
bylo také posílení strojírenské výroby v Přerově, ale konečné rozhodnutí 
padlo na nově se rozvíjející plastikářský průmysl.

Vývoj rozhodně nebyl jednoduchý, ani samotný název nebyl dán 
na věčné časy. Dne 5. prosince 1949 byla zahájena výroba pod značkou 
Plastimat. Přicházely nové technologie, suroviny a konečně od roku 
1952 se závod vyčlenil pod novým názvem Technoplast národní podnik. 
V 60. letech byl začleněn do společnosti Fatra, aby 1. ledna 1969 vznikl nový samostatný národní podnik, který se vrátil ke svému původnímu ná-

zvu Technoplast. Nechci se tady dlouze rozepisovat o historii společnosti, 
pak už bych Vás neměla čím zaujmout na právě připravované výstavě.

Píše se rok 2019, výroba a zpracování plastů v Chropyni zůstala, i když 
opět pod značkou Fatra, a. s. Přesto přišel čas ohlédnout se za úsilím 
a prací lidí, kteří tvořili dějiny této firmy. Připomenout si důvěrně známé 
výrobky, které se staly součástí našich životů a vzpomenout na jednot-
livé osobnosti i celé kolektivy. Přišel čas podívat se, jak se společnost 
stala součástí města a město žilo díky novým pracovním příležitostem 
i novým lidem.

Pokud pro Vás společnost Technoplast něco znamenala nebo 
jen máte rádi historii či jste vyznavači retra nebo se třeba jen chcete 
na chvíli vrátit v čase, připomenout si tváře vašich známých, přátel, přijďte 
se podívat ve dnech 23. až 27. září do Městského kulturního střediska. 
Neslíbím vám, že najdete všechno, co očekáváte, tolik dokumentů a fotek 
se nezachovalo. Určitě se ale dozvíte něco nového a zajímavého a také 
se budete moci podívat, kam směřuje výroba v tomto závodě nyní. 

Společnost Fatra, a. s., pro vás připravila malou výstavu ke zmiňo-
vanému výročí a všichni, kteří se na výstavě podíleli, tím chtěli udělat 
radost nejen sobě, ale především Vám.

Martina Kunčarová
inzerce

Návrhářka hraček N. Ptáčková se svým modelem panenky.





4

7/2019Zpravodaj města Chropyně

5. zasedání
V pořadí 5. zasedání zastupitelstva proběhlo dne 12. června v pro-

storách Městského kulturního střediska. Zúčastnilo se jej 12 zastupitelů, 
5 zastupitelů bylo řádně omluveno. Jednání navštívilo 6 občanů města. 
Po schválení programu zasedání byly projednány následující body:

Návrh změny územního plánu Chropyně – převedení zeměděl-
ských ploch na plochy pro bydlení

Místostarosta města předložil zastupitelstvu materiál, vytvořený 
na základě žádosti vlastníků pozemků v lokalitě u „Velkého Pískáče“, 
na změnu územního plánu a převedení těchto pozemků ze stáva-
jících zemědělských ploch na plochy pro bydlení. Odbor výstavby 
ani rada města tuto změnu nedoporučily a stejné stanovisko zaujali 
i zastupitelé a záměr neschválili jedenácti hlasy. Jeden zastupitel 
se zdržel hlasování.

Zpráva o činnosti Rady města Chropyně
Místostarosta města konstatoval, že zastupitelé mají ve svých datových 

úložištích zápisy z jednání rady města Chropyně a jsou tak plně informo-
váni o činnosti tohoto orgánu. Veřejnost je o činnosti rady informována 
prostřednictvím výpisů z usnesení, zveřejněných na webových stránkách 
města, a také pravidelným článkem ve Zpravodaji. Vyzval přítomné 
k případným dotazům, nikdo se však do rozpravy nepřihlásil a zastupitelé 
pak plným počtem hlasů vzali činnost rady na vědomí. 

Zpráva o činnosti Finančního výboru Zastupitelstva města 
Chropyně

Předseda Finančního výboru ZM Chropyně Mgr. Milan Bajgar, MBA, 
předložil zprávu o činnosti výboru, který se od březnového jednání zastu-
pitelstva sešel jedenkrát. Na svém jednání projednal všechny materiály 
finanční a majetkoprávní povahy, předkládané na tomto jednání, a do-
poručil je zastupitelstvu ke schválení. Materiál byl vzat bez rozpravy 
na vědomí hlasy všech přítomných zastupitelů.

Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva města 
Chropyně

Předsedkyně Kontrolního výboru ZM Chropyně JUDr. Natalie Na-
vrátilová informovala zastupitele, že tento výbor se v mezidobí sešel 
také jedenkrát. Na jednání se zabývali, mimo jiné, například kontrolou 
připravenosti koupaliště na letní sezonu, diskutovali o potřebě perso-
nálního posílení střediska údržby města na SMM Chropyně a doporu-
čili zastupitelům schválit zvýšení příspěvku zřizovatele této organizace 
na mzdy. Jménem předsedkyně výbor požádal zastupitele o pověření 
provedení kontroly aktuálního stavu tenisových kurtů, vybudovaných 
v rámci akce „Oranžové hřiště“.

V rozpravě se zastupitelé shodli na potřebě navýšení počtu pra-
covníků na údržbu města a doporučovali, zejména pro letní měsíce, 
pokusit se o získání brigádníků. Ředitelka SMM Chropyně Mgr. Jana 
Kutá zastupitelům osvětlila aktuální stav a reálné možnosti v případě 
náboru nových pracovních sil při současné složité situaci na trhu práce. 
Pan Hořínek na závěr diskuze požádal SMM Chropyně o pročištění 
dešťových vpustí ve městě, ucpaných posečenou trávou. 

Následně vzali zastupitelé materiál na vědomí hlasy všech přítomných 
a pověřili kontrolní výbor provedením kontroly stavu tenisových kurtů.

Účetní závěrka města Chropyně za rok 2018
Starostka města přednesla úvodní slovo k tomuto materiálu, jehož 

součástí byla i závěrečná zpráva auditora. Do rozpravy se nikdo nepři-
hlásil, a tak zastupitelé účetní závěrku jednomyslně schválili.

Závěrečný účet města Chropyně včetně zprávy auditora 
za rok 2018

Starostka města přednesla také úvodní slovo k tomuto materiálu, 
jenž obsahoval účetní výkazy, doplněné o další informace, přehledy 
a vývoj hospodaření města za několik let zpětně. Ani u tohoto bodu 
se do rozpravy nikdo nepřihlásil a také závěrečný účet města schválili 
všichni přítomní zastupitelé.

Rozpočtové opatření města Chropyně č. 3 v roce 2019
Starostka města předložila zastupitelům tento materiál a okomen-

tovala důvody k přesunům finančních prostředků mezi jednotlivými 
kapitolami rozpočtu města jak na straně příjmů, tak i výdajů. V otevřené 
rozpravě se pan Juřena zajímal o důvody snížení dotace z krajského 
úřadu na sociální práci. Ing. Jedličková vysvětlila, že dotace byly kráceny 
všem žadatelům z důvodu nedostatku prostředků ve státním rozpočtu, 
nicméně, podle posledních informací, budou dotace ve druhé vlně 
doplněny do plné výše. Pan Hořínek schválil uvolnění prostředků 
na pořízení nových kamer, jež budou monitorovat například prostor 
dětského hřiště Elá hop nebo okolí prodejny Albert. Pro schválení 
rozpočtového opatření se pak vyslovilo všech 12 přítomných zastupitelů.

Majetkoprávní záležitosti
Člen rady města pan Martin Jedlička předložil zastupitelům k pro-

jednání majetkoprávní záležitosti. V rámci projednávání tohoto bodu 
zastupitelé schválili odkoupení pozemků v lokalitě pod Pazdernou, 
prodloužení lhůty pro předložení dokladů, potřebných pro zahájení 
stavby rodinného domu, a prominutí smluvní pokuty třem majitelům 
stavebních pozemků v lokalitě Podlesí a umožnili rekonstrukci stávající 
účelové komunikace na pozemcích města na náklady soukromého 
investora.

Mimořádná odměna starostce města a místostarostovi města
Člen rady města pan Martin Ivan předložil zastupitelům návrh 

na vyplacení mimořádných odměn starostce a místostarostovi za jejich 
osobní podíl na přípravě, organizaci a uspořádání dalšího velmi pozitivně 
hodnoceného ročníku Hanáckých slavností. Po kratší rozpravě, jejímž 
výsledkem bylo navržení protinávrhu, spočívajícího ve zvýšení odměny 
pro starostku města za její práci v představenstvu firmy VaK Kroměříž 
v posledních čtyřech letech, který ovšem nenašel podporu zastupitelů, 
nakonec zastupitelstvo schválilo odměnu starostce i místostarostovi 
v původně navrhované výši.

Všeobecná rozprava
Pan Hubáček se vrátil k dopravní problémům, které vznikly v ulici 

Ječmínkově v době konání Hanáckých slavností. Konstatoval také, 
že problém pro město představuje probíhající rekonstrukce silnice 
mezi Troubkami a Vlkošem, a zajímalo jej, kdy bude stavba ukončena. 
Starostka města vysvětlila, že Chropyně není investorem této stavby, 
ale podle dostupných informací by stavba měla být ukončena v září 
tohoto roku. 

Pana Hubáčka dále zajímala situace kolem těžby štěrku. Měl pocit, 
že město těžbu povolilo. Paní starostka vysvětlila, že tomu tak není, 
město pouze v tento moment neschválilo změnu územního plánu 
s ohledem na fakt, že investor nemá potřebná povolení k zahájení 
těžby a nejsou ani indicie, že by je mohl v blízké budoucnosti získat. 
S ohledem na vynakládání prostředků města tak Chropyně pouze 
vyčkává na vývoj situace. 

Pan Ivan vznesl dotaz na ředitelku MŠ paní Ratůznou, a to na ka-
pacitní možnosti s ohledem na počet přihlášených dětí. Paní ředitelka 
potvrdila, že není místo asi pro dvacet žadatelů, nicméně již se pracuje 
na možnosti zřízení odloučeného pracoviště v budově ZŠ Komenského, 
kde by mohla vzniknout jedna třída, a MŠ by tak uspokojila všechny 
žadatele. 

Pan Graclík se zajímal o existenci koncepce nakládání s nemovitostmi 
ve vlastnictví města. Starostka potvrdila, že tato koncepce existuje již 
z dřívějška, bude však nutná její aktualizace.

Pan Hořínek se dotázal na možnosti vybudování lázní. Paní starostka 
potvrdila, že existují první úvahy o možnosti vybudování menších lázní 
v prostoru pod radnicí, ale záleží na finančních možnostech města 
v budoucnu.

Paní Sadyková apelovala na SMM, aby prioritou při sečení byly 
prostory v okolí dětských hřišť.

6. zasedání
Dne 26. června proběhlo 6. jednání zastupitelstva města. Jed-

Z jednání Zastupitelstva města Chropyně
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nání se zúčastnilo 11 zastupitelů, 4 zastupitelé se řádně omluvili, 
u dvou byla nepřítomnost neomluvena. Jednání se obešlo bez záj-
mu z řad občanů.

Na programu jednání byly původně pouze dva body, na začátku však 
paní starostka navrhla rozšíření programu o majetkoprávní záležitosti. 
Po schválení programu jednání pak zastupitelé projednali následující 
body.

Rozpočtové opatření města Chropyně č. 3 v roce 2019
Starostka města přednesla důvodovou zprávu k tomuto bodu. Vzhle-

dem k tomu, že se investiční akci „Park u hřbitova“ podařilo vysoutěžit 
za vyšší cenu, než předpokládal projekt, vznikla potřeba navýšit položku, 
určenou k financování této akce o půl milionu korun, aby bylo možné 
sepsat s vítězem výběrového řízení smlouvu o provedení díla. Předseda 
finančního výboru sdělil kladné stanovisko tohoto orgánu. Ing. Kuče-
ravec se zajímal, zda v rámci výstavby vznikne i bezpečné propojení 
pro chodce mezi ulicí Berniska a hřbitovem. Paní starostka jej ujistila, 
že chodník bude vybudován. 

V následujícím hlasování pak byl tento materiál schválen všemi 
přítomnými zastupiteli.

Majetkoprávní záležitosti
Člen Rady města Chropyně pan Martin Jedlička předložil zastupi-

telům k projednání majetkoprávní záležitosti. Zastupitelé byli infor-
mováni o možnosti odkupu tří pozemků v lokalitě Zadní díly, která 
je dlouhodobě městem zamýšlena jako vhodná pro další individuální 
výstavbu rodinných domů.

Pana Lučana zajímalo, proč dostali materiál zastupitelé až na jednání 
a nebyli s ním seznámeni předem. Paní starostka vysvětlila, že materiál 
teprve tento den projednala rada města a vzhledem k tomu, že odku-

py pozemků považuje v této lokalitě za prioritu, rozhodla se materiál 
ještě téhož dne projednat i na zastupitelstvu, protože vznikají obavy, 
že by o pozemky mohli projevit zájem spekulanti.

Odkup pozemků pak zastupitelé jednomyslně schválili.

Všeobecná rozprava
Bc. Ivo Novotný se zajímal o možnost otevření nové třídy pro nepři-

jaté děti do mateřské školy z důvodu naplněné kapacity. Paní starostka 
informovala zastupitele, že rada města se touto problematikou inten-
zivně zabývá, čeká na komplexní podklady od ředitelky MŠ a zvažuje 
nejvýhodnější umístění pro případné otevření nové třídy.

Ing. Konvičná požádala o informace ohledně stavu převzetí nemo-
vitosti na ulici Ječmínkova. Pan místostarosta informoval zastupitele 
o aktuálním stavu, i krocích, které město činí pro co nejdřívější převzetí 
této nemovitosti.

Zápisy z jednání zastupitelstva naleznete na webových stránkách 
města, nebo si je můžete vyžádat k přečtení na sekretariátu městského 
úřadu.       

SK

Z jednání Zastupitelstva města Chropyně

Město plátcem DPH
Město Chropyně oznamuje, že se od 1. června 2019 stalo plát-

cem daně z přidané hodnoty.

O dopadech této změny na ceny poskytovaných služeb budete 
informováni v příštím vydání Zpravodaje.

inzerce
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Léto se přehouplo do své druhé poloviny a naše město je zase o ně-
co krásnější. V jarních měsících se rozeběhly stavební práce na zlepšení 
stavu dvora DPS. V rámci investiční akce, kterou za necelých 2,2 mil. Kč 
realizovala firma Technis, s. r. o., Kojetín, došlo k rekonstrukci stávajících 
a vybudování nových komunikací. Některé komunikace byly ve velmi 
špatném stavu a díky tomuto opatření se sníží riziko pádu nejen obyvatel, 
ale i návštěvníků domů s pečovatelskou službou. V rámci investice byly 
postaveny dva nové altány, které obyvatelům zpříjemní společná setkání. 
Nejen okolo altánů, ale v celém dvoře došlo k výsadbě nových květin, 
dřevin a byly pořízeny i vyvýšené záhony, o které mohou obyvatelé 
v rámci svých možností pečovat. Stále více obyvatel využívá ke svému 
pohybu elektrovozítka. Problém s jejich parkováním a nabíjením vyřešila 
rekonstrukce přístřešku na kola. Došlo k jeho zvětšení a byla do něj 
zavedena elektrická energie. Pomyslnou třešničkou na dortu byla po-
vrchová úprava plotu sousedícího s objektem na nám. Svobody čp. 247. 

Souběžně s touto investicí byla realizována výstavba nového chodníku 
na levé straně náměstí Svobody. Původní chodník, který byl ve špatném 
technickém stavu a vedl pod okny přilehlých domů, byl nahrazen novým, 
vzdáleným asi dva metry od oken domů. Mnoho vašich pochvalných 
slov je důkazem, že firma pana Roberta Lučana odvedla dobrou práci. 
Na základě rozhodnutí zastupitelů jsme v akci pokračovali a nakonec 
byl předlážděn chodník až k ulici Hrázky. Současně došlo k úpravě au-
tobusové zastávky na ulici Masarykova ve směru od Kojetína. Investice 
nás vyšla na necelých 2,9 mil. Kč. V příštím roce máme v plánu osázet 
nově vytvořená prostranství záhony, které ještě více zkrášlí naše náměstí. 

Věra Sigmundová

Investice za 1. pololetí roku 2019

Vážení spoluobčané, chtěla bych znát Vaše názory 
a problémy, proto každé 1. pondělí v měsíci proběhne 

„Den starostky“.
V tento den budu přítomna na městském úřadě 
a v době od 9:00 do 17:00 Vás ráda vyslechnu.

Dalším termínem 
je pondělí 2. září 2019

Mimo tyto dny je možné si se mnou domluvit schůzku 
telefonicky na tel.: 573 500 730, 

e-mailem: sigmundova@muchropyne.cz nebo osobně na sekretariátě.

NEPŘEHLÉDNĚTE • NEPŘEHLÉDNĚTE
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Rada města se sešla od vydání minulého čísla Zpravodaje 
celkem třikrát. Na svých zasedáních, mimo jiné:
- rozhodla o výběru nejvýhodnější nabídky na dodavatele investiční 

akce „Park u hřbitova“;  
- doporučila zastupitelstvu města schválit Rozpočtové opatření města 

Chropyně č. 4 a uložila starostce města svolat jednání zastupitelstva 
na 26. června;

- doporučila zastupitelstvu města schválit odkoupení pozemků v lo-
kalitě Zadní díly;

- schválila uzavření smlouvy na provedení přezkoumání hospodaření 
města v roce 2019;

- schválila uzavření podlicenční smlouvy na užívání nového softwaru 
pro pečovatelskou službu; 

- schválila přidělení volného bytu v domě s pečovatelskou službou;
- uložila ředitelce mateřské školy vypracovat analýzu pro případný 

záměr otevření další třídy v MŠ;
- doporučila zastupitelstvu města schválit prodloužení lhůty pro 

předložení dokladů potřebných pro zahájení stavby rodinného domu 
majiteli stavebního pozemku v lokalitě Podlesí;

- schválila uzavření dodatku ke smlouvě u investiční akce „Dvůr DPS“ 
upravujícího konečnou výši ceny díla dle skutečně provedených prací;

- uložila vyhlášení záměru prodeje pozemků pod balkony u bytového 
domu na ulici Tyršova s ohledem na jejich plánovanou rekonstrukci;

- nesouhlasila s odprodejem pozemku sloužícího jako veřejné pro-
stranství v ulici Mrlínek;

- schválila přidělení dotace z rozpočtu města pro Nemocnici mi-
losrdných sester v Kroměříži ve výši 18.607 Kč na nákup speciální 
antidekubitní matrace;

- schválila znění Smlouvy o výpůjčce a darovací smlouvy pro přidě-
lování nových kompostérů občanům města;

- schválila uzavření smlouvy s Arcibiskupstvím olomouckým, jejímž 
předmětem je společné provádění oprav mostu za zahrádkářskou 
kolonií u Rybníka, který je v jejich spoluvlastnictví;

- vzala na vědomí předžalobní výzvu vlastníků stavebního pozemku 
v lokalitě Podlesí, požadujících slevu z kupní ceny pozemku;

- uložila zpracování obecně závazné vyhlášky zakazující požívání 
alkoholických nápojů na veřejných prostranstvích;

- zamítla žádosti na vyhrazení dvou parkovacích míst v lokalitě Paz-
derna;

- souhlasila se stavbami rodinných domů v ulici Křižní a Podlesí;

- souhlasila se stavbou „Revitalizace bytového domu“ na ulici Ná-
dražní;

- souhlasila s uložením kabelů nízkého napětí do pozemku města 
Chropyně;

- souhlasila s uložením vodovodní přípojky k rodinnému domu v ulici 
Ječmínkova;

- souhlasila s uložení plynové přípojky u rodinného domu v Podlesí;
- souhlasila s vybudováním parkovacího místa pro jedno vozidlo 

v ulici Masarykova;
- souhlasila s úplnou uzavírkou komunikace v místě železničního 

přejezdu po dobu rekonstrukce a s tím související objízdnou trasou;
- vzala na vědomí zvýšení ceny stravného pro cizí strávníky Zařízení 

školního stravování ze 60 na 65 Kč;
- vzala na vědomí rozbory hospodaření Zařízení školního stravování 

a informaci o finanční kontrole této organizace;
- vzala na vědomí rozbory hospodaření Mateřské školy Chropyně 

a informaci o finanční kontrole této organizace;
- schválila změnu nájemní smlouvy na byt v domě na náměstí Svo-

body 247;
- schválila jmenování nového velitele jednotky Sboru dobrovolných 

hasičů; novým velitelem byl jmenován pan Jan Bednář, který nahradil 
předchozího velitele pana Petra Calabu.

SK

Z jednání Rady města Chropyně

Poznačte si do kalendáře 

Zasedání Zastupitelstva města Chropyně se uskuteční ve středu 18. září 2019 v 17:00 v místnosti č. 10 Městského kulturního střediska. 
https://www.icloud.com/#calendar. Pozvánku a projednávané materiály najdete na https://muchropyne.cz.

Zasedání Zastupitelstva města Chropyně
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Tradiční Hanácké slavnosti jsou význačnou kulturní akcí. Pořadateli 
jsou všechny složky města – tedy i zastupitelé města. Tato práce není 
v popisu povinností lidí, kteří jsou zaměstnanci úřadu. Je to práce 
v jejich osobním volnu, tedy musí být ohodnocena zvlášť. Pro představu 
těm, kteří považují za nemorální tyto lidi odměnit, vypisuji jmenovitě, 
co kdo udělal. 

Už od ledna funguje štáb organizátorů. Každý má na starosti někte-
rou pracovní skupinu. Od vedoucích štábu – starostky a místostarosty 
– dostanou rozpis úkolů, které musí provozně bezchybně zajistit. Také 
si musí zajistit dobrovolné spolupracovníky, kterým zadají úkoly, kont-
rolují je a pomáhají jim s realizací úkolů. 

Jmenovitě uvádím členy štábu a jejich úkoly:

Starostka Ing. Věra Sigmundová - vedoucí štábu: 
zajišťuje činnost štábu, sestavuje scénář slavností, schvaluje a kontro-

luje veškeré činnosti, svolává a řídí činnost štábu, obsazuje členy štábu, 
oslovuje sponzory a sestavuje soupis požadavků na ně.

Místostarosta Mgr. Stanislav Kalinec: 
konzultuje a spolupracuje při schvalování veškerých činností, oslovuje 

sponzory, hledá možnosti získání dotací na akci.

Ing. Dana Jedličková - vedoucí organizační skupiny: 
zajišťuje povolení k pořádání slavností, ohlašuje veřejnou produkci, 

schvaluje zdravotní a požární dozor i ostrahu areálu, má na starosti 
personální zajištění a koordinaci práce hostesek, přípravu a výdej stra-
venek, sestavuje rozpočet, zajišťuje propagaci akce, jízdu krále Ječmínka 
i povozy, spolupracuje při sestavení scénáře, rozpisu šaten a zázemí pro 
účinkující. Počet členů skupiny: 11.

Paní Magda Rapantová - vedoucí programové skupiny: 
sestavuje scénář vystoupení všech účinkujících skupin, podle něho 

oslovuje vhodné taneční soubory k účasti, sestavuje harmonogram 
příjezdu a odjezdu, příchodu a odchodu vystupujících, umístění šaten 
a zázemí. Pro zajímavost uvádím počet folklorních účinkujících: bylo 
to 411 lidí. Kromě toho zajistila na neděli vystoupení skupiny Pavla 
Nováka a pozvala lidové řemeslníky, kteří na osmi stáncích prodávali 
své výrobky. Počet členů skupiny: 3.

Mgr. Jana Kutá - vedoucí technické skupiny: 
sestavuje mapu areálu, zajišťuje dovoz a odvoz, montáž i demontáž 

podií, lavic, stolů, ozvučení, přívod elektřiny pro stánkaře, zajišťuje 
potřeby účinkujících na vystoupení, postavení stánků, provizorní 
zázemí pro vystupující u podia, rozmístění dočasných dopravních 
značek, úklid areálu a plní technické požadavky sponzorů. Počet 
členů skupiny: 12. 

Pan František Jablunka - vedoucí dopravní skupiny: 
zajišťuje vyznačení a omezení dopravy, řízení dopravy, vyznačení 

parkovišť, směrovek, koordinuje parkování vozidel a pořadatelskou 
službu na těchto plochách. Počet členů skupiny: 7.

Paní Iveta Mašíková - vedoucí stravovací skupiny: 
zajišťuje stravování, drobné občerstvení a nealko pití všech vystupu-

jících i organizátorů. Jen pro představu, letos uvařili v sobotu celkem 
465 obědů. Počet členů skupiny: 8.

Mgr. Milan Bajgar - vedoucí ubytovací skupiny: 
zajišťuje šatny a další zázemí pro vystupující v budově ZŠ včetně 

dozoru u šaten. Počet členů skupiny: 3. 

Paní Jana Fialová - vedoucí ostrahy, zdravotnického a požár-
nického dozoru: 

zajišťuje ostrahu areálu od pátku do pondělka, stálou zdravotní službu 
a požární dohled, stálé stanoviště s označením a pochůzkovou službu 
po areálu. Počet členů skupiny: 8.

Organizátoři Hanáckých slavností
Bez práce těchto lidí a jejich spolupracovníků by se Hanácké slavnosti 

nekonaly! To je jasné všem soudným lidem, kteří slavnosti navštívili. 
Položte si vy, kteří závidíte organizátorům jejich odměnu, malou 

otázku. Šel bych také pomáhat? Byl jsem se alespoň podívat na výsledek 
práce těchto lidí? Závidím jim kromě peněz také i jejich práci a čas, 
který obětovali, aby udělali radost nám všem?

Nejhorší ale je slyšet slova závisti a nesouhlasu i od některých zastu-
pitelů, které jsme my občané volili. Poučíme se?                                

Kronikářka města - Helena Sadyková

inzerce
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Hanáci, Hanačky a malá Hanáčata,
prázdninové týdny pomalu končí. Přípravu 

na zahájení nového školního roku tady u nás 
každoročně zpestří hody - oslava pomyslné-
ho svátku našeho kostela, který je zasvěcen 
sv. Jiljí. Jeho jméno najdeme v církevním ka-
lendáři 1. září. 

Stalo se milou tradicí při této příležitosti 
poděkovat za úrodu i za vše, co nám tento 
rok přinesl. Někde letošní rok přinesl malý 
přírůstek do rodiny, jinde celé rodiny oslavily 
spojení dvou mladých lidí do jedné společné 
životní pouti, někde se slavilo úspěšné ukon-
čení studia nebo maturita. Někdo se nastěho-
val do nového domu či bytu. Jiný změnil práci. 
Někde se radují, jinde procházejí chvílemi 
smutku a trápení. Ať tak či tak existuje jedno 
místo, kam naši předkové pravidelně chodili, 
kam přinesli každou svou radost i trápení. 
Krásně na ty staré časy vzpomíná ve svých 
verších Hubert Havránek.

Mne napadlo podívat se trošku více 
po historii té unikátní žlutobílé budovy, kte-
rá zdobí naše městečko. Věděli jste, že tam 
nestojí dlouho? V Kapitolách z dějin Chro-
pyně se píše:

„Kostel v Chropyni dlouho nebyl, kardinál 
Ditrichštejn vyřešil situaci tak, že pravděpo-
dobně přestavěl či provizorně upravil boční 
křídlo dnešního zámku (hospodářský trakt) 
na velkou kapli. Ovšem ta, stejně jako vlast-
ní zámek a celá Chropyně, značně utrpěla 
za švédského vpádu. Dne 25. prosince 1642 
vtrhlo do městečka okolo 500 Švédů a na-
prosto je vyrabovali. Zkáza Chropyně byla do-
končena roku 1643, kdy tentokrát pro změnu 
vtrhla do městečka zvlčilá císařská soldateska 
knížete Gallase, a nejen že je znovu vyrabovali, 
ale i celé vypálili. Že i ona provizorní kaple 
utrpěla, netřeba dodávati.

V každém případě nějaká kaple či vhodně 
upravená prostora při chropyňském zámku 
byla. Nejasné údaje o její existenci pak 
výrazně doplňují fakta zjištěná ze stavební 
historie zámku i přilehlého hospodářského 
traktu (jindy označovaného jako kočárovna). 
Kaple při zámku sloužila farníkům dlouho. 
Zvětšující se počet obyvatel městečka a zhor-
šující se stav zámecké kaple vedly v druhé 
polovině 18. století biskupskou správu k úva-
hám o nezbytnosti výstavby kostela v Chro-
pyni. Roku 1772, za biskupa Maxmiliána 
Hamiltona, začal být skutečně tento kostel 
stavěn. Šlo o jednoduchou, jednolodní 
stavbu, uvnitř klenutou, s větší věží v průčelí 
a menší vížkou nad presbytářem, zasvěcenou 

sv. Jiljí. Kostel byl konsekrován 10. září 1780 
arcibiskupem Antonínem Teodorem Collo-
redo–Waldsee.

Zápisy ve staré obecní knize zachycují 
vlastní výstavbu chrámu, jeho vykradení již 
v roce 1783, postupné vybavování.

15. srpna 1810 byl na oltář umístěn obraz 
bl. Panny Marie sv. Škapulíře, roku 1818 
byla v kostele umístěna křížová cesta, roku 
1830 byl vysvěcen nový zvon, roku 1844 
byly v kostele vybudovány nové varhany 

a konečně v únoru 1856 byla chrámu věno-
vána další křížová cesta. 

Ani fara nestávala tam, kde stojí dnes. 
Kde kaplani a pozdější faráři bydleli? Údajně 
na podsedku č. 43, který byl neznámo kdy 
směněn za podsedek č. 31, ležící v těsné 
blízkosti kostela. Směna byla provedena prav-
děpodobně na konci 18. či začátkem 19. sto-
letí. Wolný uvádí, že dům, tj. fara, na kterou 
bylo č. 31 přeměněno, měl čtyři místnosti 
a střechu krytou šindelem. Tak tomu bylo 

Me Hanáci, me sme me! – 6. díl

Kosteléček pro Hanáka
je jak chleba denni, 
neměť doma kostela
je jak po veděděni.

Ve všedni den sedlák s ženó
od rána je v kole

kolem kráv a kolem koňu,
v polo, ve stodole.

A tož dež jim néni možná
pomodleť se v chrámě,
přejó teho ščesti aspoň 

staré panimámě.

Zato v nedělo a svátek
posvátně je všade,

doma, v chlivě, ve stodole,
v polo, na zahradě.

Svaté mir a svatá láska
vládne celym krajem,

že de Pámbu jeho polma,
ceti Hanák s tajem.

A že přende podivať se
aj do staveni,

na dvoře a před stavenim
ani smitka néni.

Néni křeko, ran a hloko,
slešiš šoškat ticho.

Dělať, to bes dopostil se 
velekyho hřicho!

Všecko cetiť čestó vuňó,
možsky, žene, děti,

protože vžde v čerstvéch hábech
Hanák svátek světi.

A dež zvoni do kostela,
slešet valny chvěni

sladkéch vln, jak zalihajó 
k srce potěšeni.

A v tém Božím kosteléčko
jak bes nasel květu,

malovanéch kacabajek,
fěrtošku a plétu.

Oltáře só otopeny
v pestréch květin moři,

gde je jaká svíčka, lampa,
k Boži poctě hoři.

Pře kázani slovo Boži
Hanák srcem jimá,

yzopem svy nitro skrápi,
pisňo kostel hřímá.

A co teprv pře mši svaté!
To je, děti zlaty,

jak bes slešel v nebi zpivať
anděle a svaty.

Hanák zpiva z celé doše,
z pravé k Boho láske,

sleš ten jeho vróci zápal
a te děcke hláske.

A ofěro do mišečka
každé zbožně vloži,

vi, že za to oběť kópi
požehnáni Boži.

Přes pole se měkce snáši
z kostelečka pěni,

vidíš Boha žehnať Hané
v zbožnym rozechvěni.

A dež slešim o nešporách
zpivať svaty žalme,

v chrám se vznášim Šalamonu,
ověnčené v palme.

V kadidlové vuni tone
celé stanek Boži,

jeji čoch z tvéch šatu doma
posvěceni slóži.

Přende sósed na besedo
na skok z kosteléčka,

chlapci svojim z némiléšich
rozpalojó léčka.

Tak se všeci v lásce Boži
milujó jak děti.

Tož gdo lepši zas jak Hanák
Boži svátek světi?

Naša neděla

Hubert Havránek, sbírka básní „O Chropyni“, 1961
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až do roku 1891, kdy byl objekt důkladně 
přestavěn a na starých základech navýšen 
o jedno patro. Vedle fary byla pak stodola 
a další hospodářská stavení. 

Staré knihy uvádějí také, jak velkou udá-
lostí byl pro farnost vždy příchod nového 
duchovního správce. Není divu, kněz byl 
jejich oporou i útěchou, on pomáhal vycho-
vávat nastupující mládež, on měl mnohdy 
významné slovo u těch, kteří odpovídali 
za správu obce. Chrám pak byl pro většinu 
tehdejších obyvatel posvátné místo, domem, 
kde si všichni byli rovni, vítáni, pochopeni 
a milováni Bohem. Tam zmizely všechny 
rozdíly mezi lidmi, tam zůstávala jen láska lidi 
sbližující a spojující. Bylo to místo jednoty 
a smíření, kde se lidé učili nést břemena je-
den druhého, radovat se i plakat, odpouštět 
hříchy a viny.“

Dnes už je doba jiná, jestli k horšímu 
či k lepšímu, to si posuďme každý sám. Faktem 
zůstává, že příchod nového kněze k 1. červen-
ci letošního roku v našem městě zaznamenal 
málokdo. Otce Jiřího Putalu vystřídal 33letý 
dosavadní kaplan v Holešově P. Stanislav Trč-
ka. Snad se mu Chropyně brzo stane novým 
domovem. Čas ukáže, jak se tomuto Valacho-
vi bude mezi námi Hanáky dařit. Přejeme vše 
dobré a hodně sil i trpělivosti.

Dana Jedličková

Me Hanáci, me sme me! – 6. díl

inzerce
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Pečovatelská služba města Chropyně je registrovanou terénní 
a ambulantní sociální službou a je také členem Asociace poskytovatelů 
sociálních služeb v ČR. Již od roku 2005 poskytuje pomoc a podporu 
osobám, které mají sníženou soběstačnost z důvodu věku, tělesného 
nebo zdravotního postižení a jejichž situace vyžaduje pomoc jinou 
fyzickou osobou v souladu se zákonem č. 108/2006 Sb., o sociálních 
službách a prováděcí vyhláškou č. 505/2006 Sb., vnitřními pravidly 
a standardy kvality. Pracovníci pomáhají nejen osamělým osobám, ale 
také se podílí na zajištění pomoci osobám pečujícím o své blízké, jejichž 
zhoršený zdravotní stav vyžaduje náročnou celodenní péči. Pečující 
osoby podporují a pomáhají jim s péčí o jejich blízké, např. při návratu 
z dlouhodobé hospitalizace, poradí v rámci bezplatného sociálního 
poradenství, jaké pomůcky si pořídit, kde požádat o sociální dávky apod. 
Poskytnou potřebnou péči v úkonech, které pečující osoba nezvládá, 
např. z důvodu pracovního vytížení, jiných povinností, a v době, kdy 
má také samozřejmě právo na odpočinek. K poskytování tzv. sdílené 
péče je důležitá vzájemná důvěra, komunikace a spolupráce mezi všemi 
zúčastněnými.

V roce 2018 pracovníci Pečovatelské služby města Chropyně pomáhali 
celkem 109 klientům v jejich domácnostech po 365 dní v roce, a to ne-
jen ve městě Chropyni, ale také v obcích Kyselovice, Záříčí a Žalkovice. 
Služba se poskytuje za úhradu dle schváleného ceníku, většina úkonů 
je účtována v sazbě 90 Kč/hod. dle skutečně stráveného času s klientem 
nebo výkonem daného úkonu. Podrobný ceník a informace najdete 
na internetových stránkách města Chropyně (www.muchropyne.cz). 
Pečovatelky pomáhají při každodenních činnostech:

1. Pomoc při zvládání běžných úkonů péče o vlastní osobu 
(pomoc a podpora při podávání jídla a pití – oběd, pomoc při ob-
lékání a svlékání včetně speciálních pomůcek, při prostorové orien-
taci, samostatném pohybu ve vnitřním prostoru, pomoc při přesunu 
na lůžko nebo vozík). 

2. Pomoc při osobní hygieně nebo poskytnutí podmínek pro 
osobní hygienu (osobní hygiena na lůžku, v koupelně, celková 
koupel v domácnosti nebo ve Středisku osobní hygieny v Domě 
s pečovatelskou službou, pomoc při základní péči o vlasy a nehty 
na rukou, pomoc při použití WC, při výměně inkontinenčních po-
můcek apod.)

3. Poskytnutí stravy nebo pomoc při zajištění stravy (dovoz 
a donáška oběda do bytu ze Zařízení školního stravování Chropyně, 
pomoc při přípravě jídla a pití, příprava a podání jídla a pití – snídaně, 
svačiny, večeře).

4. Pomoc při zajištění chodu domácnosti (zajištění nákupů, pochůz-
ky – např. vyzvednutí receptu, léků, praní a žehlení prádla, běžný úklid 
v domácnosti – vysávání, vytírání, mytí sociálního zařízení, koupelny, 
mytí nádobí, vynesení odpadků, úprava a přestlání lůžka, převlečení 
ložního prádla apod., pomoc při zajištění velkého úklidu apod.).

5. Zprostředkování kontaktu se společenským prostředím (do-
provod k lékaři, na úřad, na nákup apod.).

6. Fakultativní služby – jsou poskytovány pouze k základním vyhláš-
kovým úkonům, jsou nenárokové, např. dovoz vozidlem pečovatelské 
služby s doprovodem k lékaři, dohled nad klientem v domácnosti, 
dohled nad podáním léků apod.

Předmětem činnosti je také bezplatné základní sociální poradenství 
o možnostech řešení nepříznivé sociální situace nebo jejímu předcházení 
z důvodu zhoršeného zdravotního stavu.                                     

Ohledně informací o poskytování péče prostřednictvím pečovatelské 
služby se můžete obrátit osobně nebo telefonicky na vedoucí oddělení 
Pečovatelské služby Chropyně, Bc. Lenku Horákovou, MěÚ Chropyně, 
náměstí Svobody 29, tel. 573 500 739, mobil 724 184 630.  

Lenka Horáková 

Pečovatelská služba

Město Kroměříž s podporou z Operačního programu Zaměstnanost 
realizuje projekt Komunitní plánování sociálních služeb na Kroměřížsku 
2018–2019“ (registrační číslo CZ.03.2.63/0.0/0.0/16_063/0006520), 
jehož realizace bude ukončena v září 2019. Projekt navázal na již dříve 
realizované aktivity v oblasti komunitního plánování a i nadále umož-
ňuje setkávání čtyř pracovních skupin: senioři, rodiny s dětmi, osoby 
se zdravotním postižením a osoby ohrožené sociálním vyloučením. Díky 
vzájemné spolupráci všech aktérů a na základě analytických podkladů 
vznikne nový střednědobý dokument „Komunitní plán sociálních služeb 
v ORP Kroměříž 2020–2023“. Do přípravy tohoto dokumentu byli zapo-
jeni poskytovatelé i uživatelé sociálních služeb z celého ORP Kroměříž. 
Součástí projektu bylo také vzdělávání účastníků projektu a prezentace 
aktivit.                                                               Lenka Horáková

Komunitní plánování 
sociálních služeb

Pro letošní ozdravný pobyt ve dnech 2. až 7. června si zvolilo 17 se-
niorů z Chropyně a ze Záříčí město Pieštany, nejznámější slovenské 
lázně. Hotel Harmonia, kde jsme byli ubytováni, poskytuje komplexní 
lázeňské služby a nachází se v rekreační oblasti na břehu přehrady Slńava, 
vzdáleném od centra lázní cca 2 km.

Pobytový balíček obsahoval kromě ubytování s plnou penzí i šest 
léčebných procedur, dopravu z Chropyně do Pieštan i zpět, při od-
poledním relaxu se podávala káva se zákuskem. Večery byly vyplněné 
programem s besedou, filmem, hudbou s tancem či zpěvem. Měli jsme 
také možnost využít další nabídku procedur či poznávací výlety po okolí. 

My jsme se za poznáním historie města Pieštany vydali s průvodcem, 
někdo absolvoval cestu i vyhlídkovým vláčkem nebo plavbu vyhlídkovou 
lodí. Kromě kratších i delších procházek podél řeky Váhu bylo možno 
vypůjčit si jízdní kola a projet se po cyklostezce. Milovníci koupání 
navštívili známé lázně Eva se 40 °C teplou termální vodou a moc 
si to užili. Z bohaté nabídky výletů jsme absolvovali výlet do Čachtic. 
Nevyšplhali jsme se sice k Čachtické paní na její hrad, ale navštívili 
jsme podzemí a vinný sklep v podhradí spolu s poutavým výkladem 
a občerstvením. Cestou jsme si prohlédli v obci Podolie park miniatur 
slovenských hradů a zámků.

Doufám, že můžu vyjádřit za všechny účastníky spokojenost nad vším, 
co jsme prožili a viděli. Personál hotelu se o nás dobře staral, služby 
i stravování byly na vysoké úrovni a náš kolektiv byl moc kamarádský. 
Starost a péče o celý týden ze strany naší organizátorky paní Zmeškalové 
byla jako vždy bez chyby.

Díky všem za příjemně prožité dny prohřáté sluncem a dobrou ná-
ladou a za pohodu a úsměv ve tvářích.

Jarmila Kajanovičová

Ozdravný pobyt 
v Pieštanech
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neboli Adamcův Múzický Úlet

Takto neobvykle se jmenuje hudební formace fungující od roku 1994. 
Hraje autorskou muziku, kterou trefně nazvala dřevěný rock s přesahem 
od folku po blues až poprock. 

Během existence vystoupila na mnoha hudebních festivalech nejen 
v Česku, ale také v zahraničí (Polsku, Slovensku, Chorvatsku, Francii, 
Anglii i Turecku). Z hudebních soutěží si přivezla za svou netradiční hudbu 
mnoho ocenění. V současnosti je můžete vidět na mnoha prestižních hu-
debních akcích. Ve svém repertoáru má také písně s duchovní tematikou, 
vystupuje na křesťanských festivalech, např. Verím Pane v Námestově, 
festival Na vodě Lučina, měla sólový koncert v Arcibiskupském paláci 
v Olomouci a pravidelně pořádá duchovní koncerty v rámci Noci kostelů. 
Objevují se pravidelně na TV NOE a ve slovenské TV LUX a pravidelně 
koncertují na vlnách Rádia Proglas v pořadu Jak se Vám líbí.

A. M. Úlet je kapelou tisíce tváří, od akustické verze z vernisáží, 
komorních akcí po verzi Nahlas, kde publikum tančí a vrtí se v rytmu 
její chytlavé muziky s pěknými texty z pera kapelníka Janka Adamce.  

Zdroj: www.amulet.ic.cz

Pokud je chcete zažít na vlastní oči i uši, pak si nenechte ujít jedi-
nečnou příležitost. 

Své muzicírování předvedou v pátek 30. srpna v 19:00 v kostele sv. Jiljí. 

Zváni jste všichni, kdo si chcete dopřát chvilku a úlétnout 
od všech všedních starostí!

Dana Jedličková

A. M. Úlet Knihovna doporučuje

Klára Smolíková: Pozor, v knihovně je kocour!
Další příběh o Davidovi a jeho zrzavém kocourovi 

s příznačným jménem Koniáš umožní čtenářům 
cestovat časem od Velkomoravské říše až do sou-
časnosti. David je natolik náruživý čtenář, že si z jed-
né knihovny tajně vypůjčí svazek o muži, který 
vyluštil mayské písmo. Malá nehoda pak způsobí, 
že se poničí nejen tajně vypůjčená kniha, ale navíc 
v Davidově knihovně zmizí jeho oblíbený kocour. 
Na výpravě za Koniášem projde David všemi his-
torickými obdobími, kde se setká s významnými 
osobnostmi českého knihovnictví.

pro děti

Lindy Woodhead: Pan Selfridge
Život zakladatele známého obchodního domu 

Selfridges, který revolučním způsobem ovlivnil 
i naše nakupování, byl plný přepychu, krásných 
žen a hazardu. Harry Gordon Selfridge byl však 
také vizionář, který se podílel na zrodu moderní 
reklamy a koncepce dnešních obchodních domů. 
Především ale dovedl odhadnout, po čem ženy 
touží, a nabídnout jim to.
 

Amor Towles: Pravidla zdvořilosti
Čtenáři i kritikou oslavovaný román z prostředí 

newyorské smetánky třicátých let minulého sto-
letí, který dává vzpomenout na to nejlepší z děl 
F. Scotta Fitzgeralda. Pětadvacetiletá Katey nemá 
na konci roku 1937 příliš důvodů k oslavám, 
a tak si s kamarádkou naplánuje klidný silvestrov-
ský večer v zapadlém jazzovém baru. Náhodné 
setkání s úspěšným bankéřem Tinkerem, který 
v baru hledá svého bratra, jí však naprosto změní 
život. Od onoho osudného Silvestra pak sledu-
jeme Kateyinu klikatou cestu mezi newyorskou smetánku, poznáme 
pozlátko i bídu lepší společnosti a nahlédneme do duše neobyčejné 
dívky s ještě neobyčejnějším osudem.
 
Lotta Lundberg: Nultá hodina

Rok 1945. Spisovatelka Hedwig Lohmann-
ová míří z bombardováním zničeného Berlína 
do kláštera. Její dcera se před několika lety vydala 
na pouť peklem. Kde se nachází teď? Je ješ-
tě naživu? Rok 2004. Ingrid se vzdala své praxe 
a přestěhovala se na ostrůvek v Šérách, aby tam 
pečovala o svého nemocného muže. Na ostrově 
však žije i Hanna, spisovatelka, která postupně 
nenápadně vráží mezi oba manžele klín a obrátí 
jejich soužití vzhůru nohama.
 
Lenka Požárová: Muž s vůní kávy, žena 
se špetkou skořice

Autorka kuchařek vyráží do Střední Ameriky, 
kde v doprovodu charismatického obchodníka 
s kávou zažívá mnohá dobrodružství. Setkání 
s džunglí, sopkami, kávovými plantážemi, indi-
ány, mnohočetnou rodinou, surfováním v moři, 
místní krmí i přírodními živly jsou popisována 
s nakažlivým humorem i chutí k jídlu.

Vaše knihovnice

pro dospělé

NEPŘEHLÉDNĚTE • NEPŘEHLÉDNĚTE
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Město Chropyně informuje, že zajistilo pro občany města Chro-
pyně, včetně části Plešovec, zahradní kompostéry typu Compos-
tys H3. Na kompostéry získalo město Chropyně dotaci, jejíž součástí 
je příspěvek Evropské unie. 

Technické údaje zařízení jsou následující:    
• objem 1 100 l
• barva zelená, materiál plast HDPE
• hmotnost 32 kg
• síla stěny 6 mm
• výška 103 cm
• průměr podstavy 129 cm
• kompost vyjímatelný ze všech stran kompostéru
• větrací otvory po celém obvodu kompostéru
• systém větrání zabraňující ucpávání větracích otvorů biologickým 

odpadem zevnitř kompostéru
• kompostér s víkem, opatřený protivětrnou pojistkou
• kónický tvar

Tyto kompostéry budou v následujícím období přidělovány 
občanům s cílem zefektivnit a zintenzivnit jejich hospodaření 
s biologicky rozložitelnými odpady. Zájemci se ve věci mohou 
obracet na městem pověřenou osobu - referentku životního pro-
středí Městského úřadu Chropyně Bc. Silvii Škarbovou. Přihlašovat 
se mohou všichni občané a jedinou podmínkou je vlastnictví rodin-
ného domu nebo zahrady v katastrálním území města Chropyně 
včetně části Plešovec.

Postup k vydání kompostéru:
1. Závazné přihlášení:

Poskytnout nezbytné identifikační údaje (v rozsahu jméno 
a příjmení, datum narození, adresa s číslem popisným nebo číslo 

Výdej kompostérů občanům

parcely v místě, kde bude kompostér umístěn, pokud nemovitost 
nemá číslo popisné) pověřené referentce nejlépe na e-mail (skar-
bova@muchropyne.cz), případně se můžete hlásit o kompostéry 
telefonicky (573 500 743) nebo formou osobní návštěvy u pověřené 
referentky MěÚ (1. patro, dveře č. 103). Na základě získaných údajů 
budou pověřenou osobou vypracovány nezbytné dokumenty, jako 
je smlouva o výpůjčce a protokol o fyzickém předání kompostéru.

Žádosti o kompostéry se budou vyřizovat:
Po a St 07:30–11:15 a 12:15–17:00
Út a Čt 09:00–11:00

Kontakt - pověřená osoba:
Bc. Silvie Škarbová, kancelář 103
telefon: 573 500 743
e-mail: skarbova@muchropyne.cz

v případě její nepřítomnosti:
František Jablunka, kancelář 103
telefon: 573 500 752
e-mail: jablunka@muchropyne.cz

Ing. Jiří Pospíšil, vedoucí VaŽP, dveře č. 110
telefon: 573 500 744
e-mail: pospisil@muchropyne.cz

2. Podepsání smlouvy:
V termínu dohodnutém s pověřenou referentkou na MěÚ Chro-

pyně.

3. Vyzvednutí kompostéru:
Na základě podepsané smlouvy budou kompostéry vydávány 

na adrese Ječmínkova 258 (bývalé sídlo fi rmy Stavmont Gaja) 
za současného podepsání protokolu o předání kompostéru.

Termíny vydávání kompostérů budou oznámeny po podepsání 
smlouvy pověřenou osobou.

Bez vyřízení nezbytné dokumentace nemohou být kompo-
stéry vydávány.

Bc. Silvie Škarbová
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Závěr prázdnin bude patřit dětem a rodičům na festivalu 
Čau prázdniny aneb zábava pro celou rodinu. Mimo-
řádně bude otevřeno výstaviště i Dětský svět dohromady, 
a to za jednotnou cenu!

Hudební vystoupení pro děti i celou rodinu, kouzelnická 
show, desítky vnitřních i venkovních atrakcí, tvořivé dílničky, 
kolotoče, bublinová show, parkour, sportovní vyžití a mnoho 
dalšího! O zábavu se postarají JAROSLAV UHLÍŘ, MAXÍCI, 
BABY BAND s programem od FIHA tralala, VÁCLAV UPÍR 
KREJČÍ, imitátor VÁCLAV FALTUS, ABBA Revival, tanečník 
JAN ONDER a mnoho dalších. Akci moderuje Slávek Boura!

Již pošesté se 7. září výstaviště promění ve Svatovác-
lavské slavnosti piva!

Špičková hudba, pivní speciály moravských pivovarů 
a gurmánské pochoutky. Hudba bude na dvou podiích znít 
bez přestávky celých 13 hodin, vystoupí hvězdy české i slo-
venské hudební scény, jako jsou Tři sestry, Anna K., Desmod, 
Žlutý pes, Argema. Druhá stage bude patřit nejlepším kape-
lám z Kroměřížska a okolí, vystoupí i legendární kapela Motus. 
Nejen malí hudební fanoušci mohou využít sousední Dětský 
svět Kroměříž, který nabízí desítky vnitřních i venkovních 
atrakcí. Během Svatováclavských slavností budou mít dospělí 
návštěvníci vstup do Dětského světa zdarma.

Neděle 22. září bude již popáté patřit na Výstavišti 
v Kroměříži všem nadšencům auto moto a krásných na-
blýskaných veteránů. Opět bude k mání vše, co se týká 
motorismu – náhradní díly, součástky, komponenty na ze-
mědělskou techniku, ale i starožitnosti či vojenské a hasičské 
sběratelské předměty. Při auto moto burze se uspořádají 
i klasické bleší a sběratelské trhy, které mají na Kroměřížsku 
letitou tradici, proto jim bude věnován celý pavilon A.

Jedinečnou přehlídku bonsají nevyčíslitelné hodnoty 
nabídne kroměřížská celostátní prodejní výstava Floria 
podzim – bonsaj s motem „20 let s bonsajemi“, která pro-
běhne od 27. do 29. září. Výstava určená nejen pro všechny 
zahradníky a zahrádkáře nabídne i výjimečnou mezinárodní 
expozici vzácných bonsají a kamenů suiseki. Probíhat budou 
komentované prohlídky, přednášky a ukázky tvorby ikebany. 
Výstava nabídne vše pro dům a zahradu, ale také bohatý do-
provodný program, kdy vystoupí DUO JAMAHA, cimbálová 
muzika RÉVA, KAMELIE a další.

Těšíme se na Vaši návštěvu 
na Výstavišti Kroměříž!

Na Výstavišti Kroměříž 
se stále něco děje!!!

reklama
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Každý z nás má v paměti nějaké významné dny – datum narození 
své i svých nejbližších, datum sňatku, datum nástupu do zaměstnání, 
odchodu do důchodu a spoustu jiných. 

Bývalí pracovníci odboru HE a VH a současní pracovníci Energetiky 
si pamatují ještě jedno datum, a to je první pátek v červnu. Tento den 
se scházíme a strávíme spolu příjemných pár hodin. 

Také letos tomu nebylo jinak. V pátek 7. června odpoledne jsme 
se sešli v restauraci Orlovna, abychom si zavzpomínali a sdělili nejnovější 
události. Účastníky setkání přivítal Mirek Ligurský. Vzpomněl na první 
setkání, která se konala na Rybárně. Posledních 10 let se setkáváme 

na Orlovně. Za tu dobu se z toho stala dlouholetá tradice. Letos 
se nás sešlo 55 účastníků. Bohužel do teplárenského nebe odešli tři 
naši bývalí kolegové.

Pan Ligurský za všechny předal gratulaci panu Olišarovi, který obdržel 
Cenu města Kroměříže za rok 2018, a předal mu slovo. Ten vyjádřil 
radost, že se nás tolik sešlo a popřál všem krásné odpoledne. Připomněl 
datum příštího setkání, a to pátek 5. června 2020.

Poděkování patří organizátorům setkání a také zaměstnancům 
restaurace Orlovna, kde se scházíme a kde je o nás vzorně postaráno.

J.M.
reklama

Setkání
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„Dne 5. června jsme slavili Den dětí. Vzali jsme si do batohu 
špekáčky a šli jsme na pejskárnu. Tam jsme odložili špekáčky a po-
kračovali jsme na rybářskou chatu. Potom jsme šli kolem lesíka a zpí-
vali jsme.“                                                                          P. M.

„Bylo krásně slunečno. Opékali jsme špekáčky, hráli jsme hry. 
Jedli jsme meloun a pak jsme byli na zmrzlině. Byli jsme u lamy Kar-
lose.“                                                                                     B. M.

„Byl hezký a teplý den a my jsme se vydali na procházku. Nejdřív jsme 
dali špekáčky do lednice, aby se nezkazily, potom jsme obešli rybárnu 
a šli jsme nazpět na pejskárnu, kde jsme opékali špekáčky. Paní učitelky 
nám nakrájely meloun. Hráli jsme si a nakonec jsme si dali zmrzlinu 
v cukrárně.“                                                                               Z. C.

„Šli jsme na procházku. Poté jsme šli na pejskárnu. Na pejskárně 

Voříškiáda
Dne 21. 9. 2019 zveme všechny milovníky psího plemene na již 

osmý ročník chropyňské voříškiády. 
Součástí akce je závod poslušnosti a výstava psů bez PP, kříženců 

i psů s PP. Propozice a přihlášky jsou ke stažení: https://kk-chropyne.
webnode.cz/akce-klubu/.

jsme opékali špekáčky, hráli hry, zpívali a jedli svačinu. Nakonec jsme šli 
na zmrzlinu do cukrárny.“                                                         B. Š.

„Prvně jsme šli na pejskárnu odložit špekáček, potom jsme šli 
 procházku. Přišli jsme a opékali jsme. Potom jsme hráli vybíjenou. Paní 
učitelka nám nakrájela meloun. Pan učitel nám hrál na kytaru. Po cestě 
do školy jsme se zastavili v cukrárně na zmrzlinu.“                                  T. M.

„Ze školy jsme šli odnést špekáčky na pejskárnu. Pak jsme chtěli jít 
na zmrzlinu, ale rozmysleli jsme si to – šli jsme opékat špekáčky. Chvilku 
jsme zůstali na pejskárně. A nakonec jsme šli na zmrzlinu. Byl to moc 
hezký den.“                                                                                 A. B. 

Moc děkujeme kynologickému klubu za poskytnutí areálu a paní 
Martině za vstřícný a laskavý přístup při otevření cukrárny mimo oteví-
rací dobu.                                              Žáci a učitelé 3. ročníku

Dětský den na „Pejskárně“
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V hanácké metropoli se žáci základní 
školy pod dohledem pedagogů a rozhodčích 
zúčastnili semifinálového kola Čokoládové 
tretry. Pod tímto sladkým názvem se ovšem 
ukrývá velká sportovní dřina. Žáci do 11 let, již 
postoupili ve školním kole nejrychlejšími časy, 
si nyní mohli změřit své síly s ostatními sportovci 
ze Zlínského i Olomouckého kraje. 

Po příjezdu na atletický stadion v Olo-
mouci žáci obdrželi startovní čísla, drobné ob-
čerstvení a čekali na starty jednotlivých kategorií. 
Při registraci jsme zjistili, že dnes si své běžecké 
schopnosti porovná téměř 450 sportovců.

Naše žáky čekaly celkem 3 kategorie rozdě-
lené podle věku: běh na 100, 200 a 300 metrů. 
Vždy startovali samostatně chlapci a samostatně 
dívky, přičemž v každé kategorii bylo zhruba 
60 startujících. 

Jako první se postavili na start ti nejstarší, 
pro které byla určena třísetmetrová trať. V této 
kategorii naši školu reprezentovalo celkem 
6 žáků: Nela Obdržálková, Nikola Škarpová, 
Barbora Štefková, Jakub Kadlčík, David Koutný 
a Daniel Láník. Nejlepších výsledků za naši 
školu dosáhla Nela Obdržálková, jež se umís-
tila na 5. místě, a Jakub Kadlčík, který obsadil 
místo sedmé. 

V běhu na 200 m reprezentovala naši školu 
Michaela Horáková, která vybojovala 14. mís-
to, a dále Ema Pavelová, Liliana Ottová, Ond-
řej Kočvara, Tomáš Michálek a Štěpán Ondráš. 

Poslední kategorií byl běh na 100 m, kde 
na start nedočkavě čekali Nela Hýbnerová, 
Barbora Nenadálová, Barbora Růčková, Jan 
Buráň a Jakub Navrátil. Nejmladší žáci čekali 
na svůj start opravdu dlouho a v horkém počasí 
to nebylo vůbec jednoduché. Čekání na jed-

Chropyňská „základka“ 
na Čokoládové tretře v Olomouci

notlivé starty jim sice zpříjemňoval doprovodný 
program, kde mohli za plnění různých úkolů 
získat zajímavé ceny – třeba letní klobouk, 
létající talíř či školní pomůcky, ale i tak bylo 
čekání pro mladší žáky náročné. Přesto dívky 
zaběhly opravdu skvělé časy a Barbora Ne-

nadálová obsadila 4. místo, Barbora Růčková 
9. místo a Nela Hýbnerová 12. místo. 

Všem zúčastněným žákům patří velké poděko-
vání za vzornou reprezentaci naší školy a také 
za bezproblémové chování během celého spor-
tovního dne.                    Kateřina Majtánová

inzerce
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Vyučování ve školním roce 2019/2020 začne v pondělí 2. září 2019 
v 08:00 (první stupeň J. Fučíka 675). Budova školy bude otevřena 
od 07:40. Žáci se první den školy nemusejí přezouvat.

Rozdělení do prvních tříd proběhne podle vyvěšených seznamů. 
U vchodu budou stát zaměstnanci školy, kteří poradí a případně do-
provodí žáky do tříd.

Program prvního dne: seznámení s třídní paní učitelkou, informace 
pro zákonné zástupce žáků, kontrola seznamů a potřebných údajů.

Vyučování ve třídách bude ukončeno v 08:45 (po první vyučovací 
hodině).

V úterý 4. září 2018 si žáci vezmou přezůvky a aktovky s sebou. Bližší 
informace předají všem žákům jejich třídní učitelé.

Obědy pro žáky si rodiče zařizují osobně u paní ředitelky Zařízení 
školního stravování Chropyně, v ulici Ječmínkova 270.

Mgr. Milan Bajgar, MBA

Pokyny pro 
rodiče žáků prvních tříd

Změna výše stravného
Zařízení školního stravování Chropyně, p. o., oznamuje změnu 

ceny stravného pro cizí strávníky. 

S platností od 1. září 2019 se stávající cena 60 Kč zvy-
šuje na 65 Kč.

Pevně věříme, že toto zvýšení, vyvolané neustálým nárůstem cen 
potravin, pomůže k udržení kvality stravy v našem zařízení.

Iveta Mašíková

Celkem 127 dětí a 129 rodičů ze 75 rodin 
na Kroměřížsku podpořili Dobří andělé. Po-
máhat je potřeba i nadále.

Když rodinu zasáhne vážné onemocnění – 
ať už rodiče nebo dítěte – dopadne jeho tíha 
na každého z jejích členů. Dobří andělé dlou-
hodobě podporují rodiny s dětmi, ve kterých 
se objevila rakovina nebo jiné vážné onemoc-
nění. Pravidelnými finančními příspěvky jim 
pomáhají překlenout těžké životní období.

„Kromě výdajů spojených s léčbou či re-
habilitací pacienta se rodiny snaží z příspěvků 
zmírnit dopad vážného onemocnění také 
na sourozence,“ vysvětluje Šárka Procházková, 
ředitelka nadace Dobrý anděl, jejímž prostřed-
nictvím dárci – Dobří andělé – podporují tisíce 
rodin po celé České republice. „I když peníze 
nikdy nevynahradí čas rodiče věnovaný dítěti, 
nemusí se například vzdát oblíbeného kroužku 
nebo může vyrazit s kamarády v létě na tábor 
či školní výlet,“ dodává.

Pravidelnost pomoci
Za necelých 8 let fungování nadace pod-

pořili Dobří andělé na Kroměřížsku desítky 
dětí. Počet nových žádostí o pomoc ale stále 
roste. „Kromě rodin, v nichž se rodič nebo 
dítě potýká s onkologickým onemocněním, 
podporujeme každý měsíc také rodiny s dětmi 
s nejrůznějšími vážnými onemocněními či kom-
binovanými postiženími. Pomoc je v těch-

Dobrý anděl na Kroměřížsku

to případech dlouhodobá, často v řádu let,“ 
doplňuje Šárka Procházková.

Každý dárce, který by chtěl rodiny pod-
pořit, si může zvolit výši částky i frekvenci 
zasílání pomoci. Navíc má možnost přečíst si 
příběh konkrétní rodiny, které pomohl. „Stačí 
si na stránkách nadace Dobrý anděl vytvořit 
registraci a zaslat první příspěvek. Ve svém 
Andělském účtu pak každý dárce vidí informace 
o rodině,“ vysvětluje Šárka Procházková a do-

dává: „Pro rodiče představuje podpora Dob-
rých andělů v takto těžké situaci pomoc nejen 
finanční, ale také psychickou – mají pocit, 
že na to nejsou sami, jsou klidnější a mohou 
se tak více věnovat tomu, co je důležité.“

Kontakt nadace Dobrý anděl:
Marketa.krizova@dobryandel.cz
+420 730 820 089

Markéta Křížová
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Zveme vás do nově upravených prostor Rodinného centra Sed-
mikráska, z. s., v budově staré školy na nám. Svobody 40, kde jsme 
se několik měsíců snažily vytvořit místo, ve kterém se budou cítit dobře 
nejen děti, ale i dospělí. 

Základem našeho centra je dětská herna, která bude pro členy 
přístupná neomezeně. Vedle Tvořivé herničky, probíhající každý týden 
pod vedením jedné z nás, Vám nabídneme i pravidelné hlídání Vašich 
dětí v úřední dny, po individuální domluvě i kdykoliv jindy.

Od září také otevřeme kurzy pro děti i dospělé, do kterých se můžete 
přihlásit na níže uvedených telefonních číslech. Kromě kurzů budeme 
během roku pořádat tematické, sezonní workshopy, osvětové přednáš-
ky na nejrůznější témata, burzy oblečení a hraček. Rády bychom také 
uspořádaly pár charitativních akcí. 

Vedle toho jsme schopné vám uspořádat dětskou narozeninovou 
oslavu na míru.

O tom všem a ještě více se dozvíte na FB stránkách www.facebook.
com/groups/rcsedmikraska/, nebo nás můžete kontaktovat na telefon-
ním čísle 724 237 677 (Ivana Rozehnalová), 604 483 588 (Veronika 
Hajtolová) nebo e-mailem: rcsedmikraska@seznam.cz.

Vybudovat a zařídit místo, kde se můžeme všichni scházet, v klidu 
si popovídat, dát si dobrou kávu či čaj, je velmi náročné. Nejen finanč-
ně, ale i psychicky a fyzicky. Stále nemáme hotovo. Do září bychom 
chtěly prostor doladit barevně, přidat obrázky na stěny, sehnat chybějící 
nábytek, doplnit inventář hraček a potřeb na tvoření... Plánů máme 
mnoho, čas ovšem neúprosně letí. 

Děkujeme všem za pomoc finanční i materiální. Bez pomoci města 
Chropyně, Správy majetku města Chropyně, Barvy laky Polišenský, Optik 
Janoušek, BESTPROJEKT (Ing. Radovan Macháček), G. L. Electronic 
Luděk Graclík, HANÁK NÁBYTEK, a. s., a spousty maminek bychom 
tento projekt nemohly zrealizovat. 

Sedmikráska – nové rodinné centrum

Aktuální program včetně přesného data otevření centra a zahájení 
jednotlivých kurzů najdete na FB stránkách, ve vývěsce u obchodu 
Albert a u našeho centra. 

Přehled kurzů a aktuálních akcí (s možností hlídání dětí): 

Pro dospělé:  
Kickbox aerobik s Olinkou středa 17:30-18:30
Šijeme s Kačkou úterý 17:00, 1x za 14 dnů (začátečníci)
Háčkujme s Kačkou úterý 17:00, 1x za 14 dnů (začátečníci) 

Pro děti:  
Tvořivá hernička čtvrtek 09:30-11:00
Jóga pro děti s Beruškou úterý 16:00-16:45 (3-6 let)
Aerobik s Marťou a Renčou středa 15:30-16:15 (od 4 let)

Workshopy:  
Dušičková vazba sobota 21.10.2019 v 16:00
Háčkování s Kačkou: Podzimní dekorace pro děti datum upřesníme

Přednášky:  
Diastáza a jiné poporodní komplikace s následnou diskuzí středa 

25.09.2019 v 18:00

I přesto, že stále nemáme hotovo, jsme přesvědčené o tom, že vše 
stihneme včas. 

Tímto vás srdečně zveme do našeho centra. Přijďte se podívat, 
ať už s dětmi nebo bez. Těšíme se na Vás. 

Ivana Rozehnalová, 
Veronika Hajtolová, Martina Pečínková
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Přiznejme si, že náš každodenní život je vel-
kým nikdy nekončícím shonem, plný strachu, 
že nestihneme všechno! Opravdu je nutné 
stihnout všechno? Co je to všechno? Budeme 
šťastnější, když budeme mít všechno? Není 
to náhodou naopak? Nejsme ustaraní a una-
vení právě proto, že chceme mít všechno a ne-
chceme si připustit, že se to nikdy nestane?

Sama patřím k lidem, kteří podléhají iluzi, 
že musejí mít svůj život pevně v rukou. Sama se ho-
ním a chci toho tolik stihnout, ale odměnou 
je mi jenom další stres, spěch a neskutečná únava.

Občas naštěstí přijde chvíle, kdy dokážu 
říct: DOST! Najdu v sobě sílu nechat věci ply-
nout, slevit ze svých zbytečných a přehnaných 
nároků. Najednou vidím věci, které mi v tom 
uspěchaném kolotoči unikaly. Najednou mám 
více času, více si všímám věcí a lidí, kteří jsou 
pro mne důležití.

Lákadel je kolem mne spousta, chce to jen 
najít špetku pevné vůle a zkusit se nedat zlákat. 
Doma nemusí být už zase umytá okna. K večeři 
se dá namazat krajíc, nemusí být teplá večeře… 
Mé výkony nemusí být perfektní. Stačí, že jsou 
upřímné a nejlepší, jak jen umím.

A hlavně se musím naučit odpočívat. 
Zastavit se, usednout a třebas jen mlčet. 
Nechat myšlenky v hlavě, ať i ony se uklidní, 
ty zbytečné upadnou v zapomnění, ty důležité 
se s klidnou hlavou lépe promýšlejí… Píšu 
o sobě, ale podvědomě tuším, že nemluvím 
jen sama za sebe, viďte?

Chvíle odpočinku si je třeba umět najít. 
Jednou takovou příležitostí byl například 
i 14. červnový páteční podvečer. V našem koste-
líku jsme uspořádali malou sestřičku známé Noci 
kostelů. Jmenovala se podle starého moudrého 
muže, který právě v tichu a v temnotě noci hle-
dal své ztišení, zklidnění a odpovědi na otázky.

Prostory kostela se rozezněly krásnými sklad-
bami v podání malých muzikantů z místní po-
bočky SZUŠ D-MUSIC. Mladí hudebníci brali 
své vystoupení velmi vážně. Pečlivá příprava, 
slavnostní oblečení, hluboké soustředění. Jejich 
výkony byly úžasné. Na každém tónu bylo znát, 
že byl zahrán s láskou. A tak to mám být.

Děkuji jménem všech návštěvníků vyu-
čujícím – paním učitelkám Pěvě Horákové 
a Pavle Hepplerové, pánům učitelům Mirosla-
vu Vojkovskému a Bc. Ivo Novotnému. Můžete 
být na své svěřence právem pyšní.

Druhou částí podvečera se nesly zvuky ky-
tary, zpěvu a krátkých zamyšlení právě o tom 
našem neustálém spěchu, shonu a dělání tolika 
nepotřebných a nedůležitých věcí.

Snad to byl příjemně strávený podvečer 
pro všechny, kdo se jej zúčastnili. 

Shodou okolností to byla také jedna z po-
sledních akcí, které se zúčastnil pan farář 
Mgr. Jiří Putala. Po krásných 13 letech, které 
mu bylo dopřáno strávit v našem městečku, 
byl přeložen na své nové působiště ve farnosti 
Bánov. My tady v Chropyni se tak od začátku 
července seznamujeme s novým knězem. 
Stal se jím bývalý kaplan farnosti Holešov 

Nikodémova 
noc

P. Mgr. Stanislav Trčka. Jak nejlépe představit 
a poznat kněze? Nejlepší bude přijít například 
na překrásnou hodovou nedělní mši plnou 
bohatých hanáckých krojů. Tak přijměte 
pozvání, dojděte v neděli 1. září o deváté 

a můžete se seznámit pěkně osobně. Tak 
je to nejlepší. A nezapomeňte, že i toto 
pozvání Vám může přinést chvilku zklidnění, 
ztišení a odpočinku. 

Dana Jedličková
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Začínáme

ve čtvrtek 
5. září 2019 v 18:15

v Městském kulturním středisku Chropyně

(vstup bočním vchodem)

Kurz v délce 10 lekcí vede paní Marie Zikosová

Cena 3.000 Kč/taneční pár

Kurzovné je nutno zaplatit do první lekce
Bližší informace: Dana Jedličková jedlickova@muchropyne.cz
 mobil: 737 628 113

Přidejte se k nám!

Taneční polepšovna Taneční polepšovna opravdu bude!
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V pátek 14. června jsme uvedli se žáky tanečního oboru Základní 
umělecké školy Kroměříž, pobočka Chropyně, taneční představení „Po-
pelka“. Jelikož naši věrní diváci mají ještě v živé paměti velmi úspěšný 
projekt „Tarzan“, o to větší byla naše zodpovědnost za kvalitní dílo, 
které by se Tarzanovi přinejmenším vyrovnalo. 

Večerní představení zahájili čtyřmi choreografiemi naši hosté, žákyně 
tanečního oboru ze Základní umělecké školy Luhačovice pod vedením 
pí. uč. BcA. Veroniky Koutné. Jejich vystoupením se diváci příjemně 
naladili na taneční atmosféru a nastal vhodný čas k zahájení taneční 
pohádky. Po komplikacích, které nastaly při generální zkoušce, kdy nám 
vypověděla promítací i zvuková technika, nakonec vše dobře dopadlo. 

Popelka

Úspěch by rozhodně nebyl tak velký, kdybychom neměli báječné žáky, 
kteří bez ohledu na svůj věk dokáží táhnout za jeden provaz a kterým jde 
o společnou věc. Taková vlastnost není samozřejmostí. My si toho velmi 
vážíme a všem 150 žákům, kteří v taneční pohádce účinkovali, děkuje-
me za zodpovědný přístup k nastudování takto náročného představení. 

MgA. Karla Koutná a BcA. Veronika Koutná
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V půlce června jsme připravili již tradiční besídky žáků ZUŠ Kroměříž, 
pobočky Chropyně. 

Žáci celkem na čtyřech besídkách zahráli na klavír, zobcovou a příč-
nou flétnu, trubku, klarinet, kytaru, housle a také zazpívali. Předvedli 
se veřejně tím, co se za II. pololetí školního roku naučili. Podpora, po-
vzbuzení a pochvala v podobě potlesku všech přítomných opět nechyběla. 

Žáci ZUŠ vystoupili na besídkách

Ve čtvrtek 13. června se v divadelním sále Domu kultury v Kroměříži 
konal závěrečný koncert žáků tanečního oboru ZUŠ Kroměříž. Na pro-
gramu se podíleli žáci tanečního oboru z Kroměříže a žáci z pobočky 
v Chropyni a v Morkovicích. Koncert nesl název „Tanec v srdci“. 
Na tento večer jistě nikdy nezapomenou letošní absolventky. Jako ná-
mět pro své absolutorium si vybraly čtyři živly. Oheň ztvárnila Markéta 
Šťastná, vodou se na chvíli stala Jana Bartošková, jako vítr tančila Daniela 
Třísková a se zemí se sžila Markéta Lipnerová. Stíny těchto živlů zatančily 
jejich mladší spolužačky. 

Jejich celoroční usilovnou práci a svědomitý přístup k přípravě ab-
solutoria I. stupně ocenili velkým aplausem nejen rodiče, ale i ostatní 
diváci do posledního místa zaplněného hlediště Domu kultury. 

Všem absolventkám i ostatním účinkujícím žákům za jejich taneční 
výkon velmi blahopřejeme a přejeme jim hodně sil, energie a elánu 
do dalšího školního roku. 

MgA. Karla Koutná, BcA. Veronika Koutná

Tanec v srdci

Věříme, že studium hry na hudební nástroj nebo zpěv přinese 
do jejich života citlivost, smysl pro krásu, ale také pravidelnost, řád, trpě-
livost, zodpovědnost, cílevědomost i smysluplné naplnění volného času.

Jana Milotová
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Již pátým rokem jsme se setkali s žáky a příznivci naší pobočky 
ZUŠ Chropyně v areálu Kynologického klubu v Chropyni na loučení 
se školním rokem.  

V průběhu posledního červnového pondělního odpoledne jsme 

si opekli špekáčky, společně zazpívali písničky s kytarou. Nechybělo 
malování hudebních motivů na obličej a dobrá nálada. 

Děkujeme za poskytnutí areálu Kynologickému klubu Chropyně.
Jana Milotová

Rozloučení se školním rokem

Rádi bychom poděkovali paní Petře Kyt-
licové za to, jak skvěle vede pro naše děti 
ve svém volném čase kroužek Veselé cvičení. 

Každá hodina je jiná, vždy zábavná a děti 
se pokaždé nemůžou dočkat, až se zase další 
týden společně vyřádí v tělocvičně. Perfektní 
jsou taky akce, které má „naše teta cvičitelka“ 
vždycky pečlivě připravené, např. vánoční be-
sídka, karneval nebo hledání pokladu. 

Už teď se všichni těšíme na další sezonu, 
kdy se budeme zase pravidelně setkávat a naše 
děti budou nadšené z pohybu v kamarádském 
kolektivu. 

Peti, děkujem! 
Zuzana Šafaříková

Poděkování 
pro „tetu“
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Odbory oblasti Valašsko – Chřiby připravují na následující 
období:

07.09. Zlínská nejen 50
 Cyklo: 35-55 km
 Informace: Jiří Tomáš, telefon: 737 005 174

14.09. Holešovská 50 rusavskými kotáry na kole i pěšky
 Pěší: 10, 18, 25, 35, 50 km
 Cyklo: 25, 50 km
 Start: Holešov, Sokolovna, 07:00
 Cíl: tamtéž, do 19:00
 Informace: Ing. František Hostaša, telefon: 604 465 413

21.09. Skalní útvary Zlínského kraje – Hostýnské vrchy
 Pěší: trasy libovolné
 Kontroly: Jarcovská gula a Čertův kámen, 10:00-15:00
 Informace na telefonu: 604 723 110

22.09. Skalní útvary Zlínského kraje – Vsetínské vrchy
 Pěší: trasy libovolné
 Kontroly: Medůvka a Svantovítova skála, 10:00-15:00
 Informace: Jan Hučík, telefon: 732 148 705

28.09. Svatováclavský pochod – Vizovické vrchy
 Pěší: 10-25 km
 Cyklo: 120 km
 Start: Napajedla, 07:00
 Informace: Karel Janošek, telefon: 603 489 387

Klub českých turistů

 Přihlášky: Jaroslava Pospíšilová (telefon: 737 937 978)
  Svatava Horáková (telefon 724 934 402)

Šťastnou cestu přeje
Jaroslava Pospíšilová

Na 12. října připravujeme autobusový zájezd na TP Slováckým 
vinohradem do Mutěnic.

Žáci SZUŠ D-MUSIC pobočka Chropyně se sešli 27. června na za-
hrádce restaurace RACEK, aby se rozloučili s uplynulým školním rokem. 
V průběhu celého odpoledne byly pro děti připraveny vědomostní soutě-
že, taneční parket a bohatá věcná tombola. Vrcholem celého odpoledne 
byla rodinná soutěž o putovní pohár „Hurá na prázdniny“. Tentokrát 
se přihlásilo 15 družstev, z nichž pohár na rok 2019-2020 získalo družstvo 
„Tajní agenti“ ve složení Zuzanka, Vojtíšek, Pavla a David Hepplerovi. 

Velké poděkování patří rodičům Mentlíkovým, Kočendovým, Ko-
hlovým, Hepplerovým, Novotným, Nádbělovým, Růčkovým, pí Pěvě 
Horákové, pí Janě Ramišové a firmě Fatra, a.s., a SZUŠ D-MUSIC, kteří 
finančně a materiálně podpořili věcnou tombolu pro děti. 

Celé odpoledne jsme si moc užili a ve večerních hodinách se rozloučili 
s pokřikem Hurá na prázdniny.  

Bc. Ivo Novotný

Hurá na prázdniny
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Kamínci i letos pořádali pro děti zaměst-
naných rodičů dva příměstské denní tábory 
za podpory Evropské unie, Evropského sociál-
ního fondu a Operačního programu Zaměst-
nanost, a to po dva týdny v červenci. 

První v týdnu od 8. do 12. července, druhý 
v týdnu od 15. do 19. července. 

S dětmi jsme si zacvičili v tělocvičně, jeli 
na výlet do Muzea v Kroměříži na výstavu 
777 medvídků, ochutnali jsme dobrou zmrzlinu. 
Navštívili jsme Městský úřad v Chropyni. Provedl 
nás pan místostarosta Mgr. Stanislav Kalinec, který 
dětem rozdal cukrátka a seznámil je podrobně 
s prací na radnici. Děti si mohly například vyzkou-
šet hlášení městského rozhlasu. 

Navštívili jsme i městskou kompostárnu, 
kde děti viděly, jak se zpracovává bio odpad. 
Seznámily se usměvavou paní ředitelkou 
SMM Mgr. Janou Kutou a s panem Daliborem 
Kondlerem. 

Další den dětem naše zdravotnice Zuzanka 
předvedla ukázky první pomoci a děti si ji také 
mohly samy vyzkoušet na velkém medvídkovi. 
Podívaly se například i na důležitá telefonní 

Letní příměstský denní tábor
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Letní příměstský denní tábor
čísla na záchranku, hasiče a policii. Vybarvily 
si obrázky první pomoci. 

Každý týden pak končil karnevalem, kde 
se tancovalo, zpívalo, byla i tombola a poklad. 

S dětmi jsme i všelico tvořili. Malovali jsme 
obrázky, vyráběli barevné klobouky, letadýlka 
a berušky. 

Venku na hřišti byl prostor na nejrůznější hry. 
Nesmím zapomenou v druhém týdnu na ukáz-
ku juda, o kterou se postaral pan Roman Pro-
cházka. Děti si s ním některé chvaty i samy 
vyzkoušely. 

Stravovat jsme se chodili do školní jídelny, 
kde si děti každý den skvěle pochutnaly.

Po celé dva týdny jsme se snažili vše řádně 
zdokumentovat. Na fotky se můžete podívat 
na našem facebooku.

Závěrem chci poděkovat všem, kdo tyto dva 
skvělé týdny pomohli připravit či zpestřit, velké 
díky všem vedoucím i instruktorům za připra-
vené hry a soutěže pro děti a za péči, se kterou 
se dětem věnovali. Moc vám děkuji.

A pamatujte: další příměstský tábor bude 
o jarních prázdninách.     Hana Paňáková
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Červen byl ve Veselém cvičení plný aktivit. 
Sluníčko hřálo, a tak nic nebránilo tomu, 
vyměnit prostory naší oblíbené tělocvičny 
za ty venkovní. 

V úterý 11. června si přišlo zařádit na so-
kolský stadion celkem 19 dětí. Na svém 
oblíbeném odrážecím dopravním prostředku 
závodily hromadně i ve dvojicích. Pro každého 
závodníka byla připravena perníková medaile, 
diplom a malá odměna. Velké překvapení 
pro všechny byli domácí Brumící, které upekli 
a dárkově pro děti zabalili manželé Dočkalovi. 
Ještě jednou moc děkuji. 

Ve středu 12. června se konalo sportovní 
odpoledne na téma „Já a moje maminka“. 
U zámku se proti sobě postavilo družstvo mami-

Dětský úsměv je nejkrásnější odměna

nek a družstvo dětí celkem v pěti disciplínách. 
Ani tady nechyběly pro všechny zúčastněné 
medaile a sladké odměny.

V sobotu 15. června jsme se vydali na „Cestu 
za pokladem“ kolem zámeckého rybníka. Trasa 
byla značená barevnými fáborky a plná úkolů. 
Děti házely kroužky a míčky na cíl, poznávaly 

stopy zvířat, jejich obydlí a čím se krmí, sklá-
daly puzzle, běhaly, skákaly, ale hlavně si užily 
spoustu zábavy. V cíli pak byla jejich snaha 
odměněna truhlou plnou sladkých bonbonů. 

Moc děkuji všem zúčastněným. Každá akce 
byla jedinečná a dětský smích byl slyšet všude 
kolem.                                Petra Kytlicová

reklama
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V neděli 11. srpna proběhl již X. ročník 
turnaje žen v národní házené O pohár sta-
rostky města Chropyně. Počasí bylo k hráč-
kám přívětivé, slunce se místy schovalo pod 
mrakem a příjemně pofukoval větřík. Jistě 
i to mělo vliv na množství fanoušků, kteří 
bouřlivě podporovali své favority. Bývalé 
hráčky a hráči si krátili chvíle mezi zápasy 
pročítáním kronik oddílu. Domácí družstvo 
sestavené z bývalých aktivních hráček dopl-
něné o pět (!) úplných začátečnic podávalo 
pod vedením trenéra Břetislava Kovaříka 
skvělé výkony. Turnaj byl rozdělen do dvou 
kol a hrálo se systémem každý s každým. Naše 
děvčata předvedla vyrovnaný výkon a suve-
rénně zvítězila v obou kolech. Nové hráčky 
si vyzkoušely ostrou hru a po boku zkušených 
hráček šly do všech zápasů s plným nasazením. 
Měly dobrou příležitost zúročit dva měsíce 
tréninku a připravit se tak na další sezonu.

Konečné výsledky: 1. místo TJ Chropyně, 
2. místo SK Studénka a 3. místo TJ Sokol 
Osek nad Bečvou. Odměnou pro všechna 
družstva byly poháry a drobné ceny, vítěz 
turnaje má na rok zapůjčen putovní pohár. 
Doufám, že se chropyňským ženám podaří 
zvítězit i v dalších dvou ročnících a pohár 
v našem oddíle zůstane.

Osobně bych chtěla poděkovat všem, 

Z místního pozorování v měsíci červnu:
- průměrná ranní teplota byla 20,4 °C,
- průměrná denní teplota byla 26,6 °C,
- nejteplejším dnem byl 26. červen s maximální průměrnou teplotou 

26,6 °C,
- nejchladnějším dnem byl 1. červen s minimální průměrnou tep-

lotou 18,6 °C,
- celkové množství srážek bylo 86,4 mm.

kteří se na přípravě turnaje podíleli. Naše 
velké díky patří nejvýznamnějším sponzorům 
městu Chropyně a Zlínskému kraji, kteří 

svými příspěvky umožňují fungování Oddílu 
národní házené. 

Věra Sigmundová

Z místního pozorování v měsíci červenci:
- průměrná ranní teplota byla 18,1 °C,
- průměrná denní teplota byla 25,2 °C,
- nejteplejším dnem byl 26. červenec s maximální průměrnou 

teplotou 25,2 °C,
- nejchladnějším dnem byl 12. červenec s minimální průměrnou 

teplotou 15,1 °C,
- celkové množství srážek bylo 98,8 mm.

zdroj: pocasi-chropyne.cz

Chropyňské počasí

Turnaj žen „O pohár starostky města Chropyně“
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Na konci června skončila nabitá házen-
kářská sezona i chropyňských dorostenkám. 
Co všechno za sebou měla děvčata a jak se jim 
dařilo? Podívejme se na to od začátku. 

V září 2018 jsme do oblastního přeboru 
vstupovali s družstvem, které bylo sestaveno 
z velké části ze starších žaček. Cílem pro sezonu 
bylo „odpočinout si“ ve střední části tabulky 
a získat cenné zkušenosti hrou ve starší kate-
gorii. Už po podzimní části soutěže však bylo 
jisté, že první náš cíl nesplníme, protože jsme 
se umístili na druhém místě tabulky, se sou-
peřem z prvního místa jsme měli stejný počet 
bodů, ale horší skóre. Proto jsme situaci pře-
hodnotili a rozhodli se usilovat o udržení nebo 
zlepšení naší pozice v tabulce. V zimní části 
sezony jsme se přihlásili do Zimní ligy mládeže, 
která je celorepublikovou halovou soutěží. 
Zde se nám nečekaně podařilo probojovat 
až do finále. My trenéři jsme z toho ovšem moc 
radost neměli. Věděli jsme, co děvčata čeká – 
souboje s 18letými děvčaty, možná zranění, 
zklamání našich děvčat z vysoké prohry, ztráta 
motivace… Po tom, jakým způsobem se však 
děvčata o postup porvala, jsme se rozhodli 
na finále do Žatce odcestovat. Zde se poprvé 
od začátku sezony ukázaly věkové a tělesné 
rozdíly mezi našimi děvčaty a soupeřkami. 
Herně nebyla družstva soupeřů na moc vysoké 
úrovni, hráčky byly jen starší, zkušenější a také 
jich bylo více a trenéři mohli častěji střídat. 
Pokud byla v sestavě nějaká starší žačka, byla 
to víceméně náhradnice, která se na hřiště 
v turnaji skoro ani nedostala. I přesto, že jsme 
skončili až na 6. místě, byl pro nás turnaj 
velmi přínosný. Získali jsme mnoho informací 
o soupeřích. Děvčata si zahrála konečně proti 
družstvům dorostenek a získala cenné zkuše-
nosti. Také jim turnaj dodal motivaci trénovat 
a zlepšovat se v nadcházejícím období. 

Před začátkem jarní sezony jsme ještě vyjeli 

Jak se vedlo dorostenkám v uplynulé sezoně

na soustředění na Malou Morávku, které bylo 
příjemným zpestřením a změnou. V dubnu 
jsme zahájili druhou část hlavní sezony, kde nás 
provázela zejména zranění a výkony v utkáních 
byly jako na houpačce. Potěšujícím zjištěním 
pro nás bylo, že nejlepší střelkyní v oblasti 
je naše starší žačka Adéla Buráňová s náskokem 
37 branek na druhou střelkyni. Do nejlepší 
pětice se také dostala Sára Vaňharová. Bodový 
náskok z podzimu nám stačil k tomu, abychom 
v pohodě uhájili druhé místo a zajistili si po-
stup na Pohár České republiky. Ten se konal 
od 21. do 23. června v Litvínově. Z původních 
šesti družstev se turnaje zúčastnila pouze čtyři. 
Proto se změnil i herní systém. Nejprve se ode-
hrála utkání každého s každým, poté proběhla 
dvě semifinále a nakonec se hrálo o umístě-
ní. Všechna družstva byla velice vyrovnaná 

a až do posledního dne nebylo jisté, kdo bu-
de první a kdo poslední. Nakonec jsme si ne-
populární bramborovou medaili odvezli my, 
když jsme nezvládli druhou polovinu utkání 
s Březnem a z poločasového vedení 4:3 jsme 
nakonec prohráli 11:6. Z turnaje jsme si však 
odvezli několik individuálních ocenění: 3. nej-
lepší brankářka Barbora Zdráhalová, 2. nej-
lepší obránkyně Jana Omámiková, 3. nejlepší 
útočnice Adéla Buráňová, 3. nejlepší střelkyně 
Adéla Buráňová a nejužitečnější hráčka druž-
stva Kristýna Šrámková. 

Všech těchto akcí bychom se však nemohli 
zúčastnit bez finanční pomoci a dotací města 
Chropyně, Zlínského kraje a sponzorů v čele 
se společností Falco computer, s. r. o., kterým 
mnohokrát děkujeme. 

Hana Štrublíková



33

7/2019 Zpravodaj města Chropyně

Milá maminko, vážení rodiče. 
Následující vítání občánků našeho města proběhne v tomto 

termínu: 

28. září 2019 - zámek

30. listopadu 2019 - obřadní síň

V případě zájmu kontaktujte matriku Městského úřadu v Chropyni 
osobně nebo telefonicky na tel.: 573 500 741.

Těšíme se na Vás.                    Dana Kunčarová

Vítání občánků

Za finanční podpory města Chropyně, Zlínského kraje, Českého 
svazu vodního póla a dalších sponzorů proběhl ve dnech 21.–23. června 
na Městském koupališti v Chropyni již 8. ročník mezinárodního turnaje 
ve vodním pólu reprezentací do 13 let pod názvem „Pohár starostky 
města Chropyně“. 

Letošního ročníku turnaje se zúčastnila reprezentační družstva chlap-
ců U13 ze Slovenska, Ukrajiny, Moldavska a České republiky, hráči 
narození v roce 2006 a mladší. Po předcházejících úspěšných ročnících 
se reprezentační družstva rozhodla, že přicestují na skvělý turnaj i le-
tos. Tento turnaj se pro tyto reprezentace stává již tradicí, každoročně 
si ho již dávají do svých kalendářů pro přípravné utkání.

Pro český národní tým to byl vůbec první mezinárodní turnaj 
v letošním roce, svou letní přípravu zaměřil již na tento mezinárodní 
turnaj a první zápasy. Již od čtvrtka se český tým připravoval na měst-
ském koupališti na své reprezentační utkání. Od pátečního odpoledne 
až do nedělního finále bojovala všechna družstva v duchu fair play a od-
měnou jim byla pochvala od jejich trenérů i návštěvníků koupaliště, 
pro které byl pohled na vodní pólo opět nevšedním zážitkem a zpest-
řením. Všechna zúčastněná reprezentační družstva byla velice mile pře-
kvapena, po dlouhé cestě do Chropyně, krásným městským koupalištěm 
v Chropyni a ochotou lidí udělat něco pro velmi dobrou věc. 

Po pátečních a sobotních utkáních dospěl mezinárodní turnaj 
ve vodním pólu až k nedělním zápasům o medaile. Třetí místo v malém 
finále si nakonec vybojovalo družstvo reprezentace České republiky U13, 
když porazilo reprezentační výběr Moldavska U13 11:7. Ve velkém finále 
po obrovském boji zvítězila reprezentace Ukrajiny U13 nad reprezentací 
Slovenska 13:12. Ve velmi vyrovnaném finálovém utkání se vedení pře-
lévalo na obě strany, když nakonec reprezentace Ukrajiny U13 urvala 
pro sebe cenné vítězství v tomto mezinárodním turnaji.

Nejlepším hráčem mezinárodního turnaje byl vyhlášen Semenkov 

Pohár starostky města Chropyně
aneb 8. ročník mezinárodního turnaje ve vodním pólu reprezentací chlapců U13

Jurij z týmu Moldavska a nejlepším brankářem Matěj Hlávko z Českého 
národního týmu.

Touto cestou bych chtěl poděkovat všem sponzorům za jejich finanční 
podporu, bez které by se tento mezinárodní turnaj nemohl uskutečnit. 
Velké poděkováni družstvům za jejich ochotu vážit do Chropyně tak 
dlouhou cestu a letos i rozhodčím za jejich nestrannost. Dále pak hlav-
ně zástupcům města Chropyně, paní starostce Ing. Věře Sigmundové 
a panu Daliboru Kondlerovi. Veliké poděkování si také zaslouží správce 
Městského koupaliště Chropyně pan Vojtěch Štolfa za pomoc při orga-
nizaci, podporu a ochotu.

Jiří Jarolím
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Společenská kronika 
Čas plyne

a vzpomínky zůstávají.

Dne 16. července 2019 uplynulo 6 smutných 
let od chvíle, kdy nás navždy opustil pan 

Ivo Nezhyba, 

který by 12. srpna 2019 oslavil své 60. narozeniny. Za tichou vzpo-
mínku všem děkují manželka a synové.

Dne 21. července 2019 tomu bylo 19 let, 
co nás opustil pan 

Josef Oliva. 

Za tichou vzpomínku všem, kteří ho znali a měli 
rádi, děkuje manželka Věra a syn Petr s rodinou.

Utichly kroky i Tvůj hlas,
ale Tvůj obraz zůstává v nás.

Dne 7. srpna 2019 by se dožil 90 let můj 
manžel, náš tatínek, dědeček, pradědeček, 
bratr, švagr, tchán a strýc pan 

Gabriel Martinák. 

V květnu jsme vzpomněli 5. výročí jeho úmrtí. S láskou a úctou 
vzpomínají manželka, dcera a syn s rodinami a ostatní příbuzní.

Kdo Tě znal, vzpomene.
Kdo Tě měl rád, nikdy nezapomene.

Dne 8. srpna 2019 jsme vzpomněli nedožité 
100. narozeniny našeho tatínka pana 

Rostislava Kopečného. 

S láskou stále vzpomínají synové s rodinami.

Kdo byl milován – neodešel,
v našich srdcích zůstane navždy.

Dne 10. srpna 2019 
uplynulo 16 let od chvíle, 
kdy dotlouklo srdce našeho 
milovaného manžela, 
tatínka a dědečka pana 

 Zdeňka Zaviačiče. 

S láskou vzpomínají manželka, 
děti a vnoučata.

Vítání nových občánků 
našeho města

Adam Žáček

Veronika Horáková

Lucas Vágner

Tereza Bajgarová Tereza Skybíková

nar. 30.03.2019

Dana Kunčarová nar. 23.01.2019

nar. 01.04.2019

nar. 06.05.2019 nar. 26.05.2019

Příchod nového človíčka 
je vždy radostnou událostí.

Blahopřejeme všem rodičům 
a přejeme jim hodně radosti 

a především trpělivosti 
při výchově svých potomků.

 
Mezi občany Chropyně 
byly  22. června 2019 

přivítány tyto děti:

Blahopřejeme 
všem rodičům

inzerce

Vážení čtenáři, 
obracíme se na Vás s žádostí, abyste výběru fotografií 
do Společenské kroniky věnovali maximální úsilí.
V případě vzpomínek prosím zapátrejte po rodině, 
abychom zde zveřejňovali co nejkvalitnější fotografie, 
které již zůstanou v našem digitálním archivu a budou 
Vám kdykoliv příště k dispozici. Děkujeme.
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Upozorňujeme občany, 
že zveřejnění ve Společenské kronice je zpoplatněno 
částkou 50 Kč za zveřejněnou osobu. Poplatek 
je splatný předem.

       Uzávěrka Zpravodaje města Chropyně:
č. 8/2019 - 12. září (vychází 27. září)
č. 9/2019 - 17. října (vychází 1. listopadu)

Společenská kronika 

Vychází měsíčně v nákladu 2150 ks
Bezplatná distribuce
Uzávěrka tohoto čísla: 8. srpna 2019 (číslo vychází 23. srpna 2019)  
Uzávěrka příštího čísla: 12. září 2019 do 12:00 hod.
Při nedodržení termínu uzávěrky nemusí být příspěvek zve-
řejněn.

O výběru příspěvků a době jejich zveřejnění rozhoduje výlučně redakce. 
Příspěvky mohou být redigovány, podstata jejich obsahu zůstává ne-
změněna. Názory autorů článků se nemusí shodovat s názory redakce. 
Šíření veškerého obsahu Zpravodaje bez souhlasu redakce je zakázáno.

        

Vážení čtenáři, 
pečlivě sledujte uzávěrku Zpravodaje, abyste nepro-
meškali vydání, ve kterém chcete uveřejnit Vaši vzpo-
mínku či blahopřání.

Navždy se zavřela kniha Tvého života,
zůstaly jenom vzpomínky a prázdnota.

Dne 26. srpna 2019 vzpomeneme 1. smutné 
výročí úmrtí našeho tatínka, dědečka a pradě-
dečka pana 

Františka Tesaře. 

S úctou a láskou vzpomíná celá rodina.

Očím ses ztratila,
v srdcích zůstaneš navždy.

Dne 19. srpna 2019 jsme si připomněli 
den, kdy nás ve věku 56 let navždy 
opustila paní 

 Věra Jedličková. 

Kdyby jí bylo přáno zůstat déle, radovala by se v těchto 
dnech z příchodu své první pravnučky. 
Stále vzpomíná manžel Jaromír, synové 
Martin a Zbyněk s rodinami. 
Vzpomeňte s námi, kdo jste ji znali.

V našich srdcích žiješ dál…

Dne 4. září 2019 vzpomeneme 1. smutné 
výročí úmrtí paní 

Marie Hýžové. 

S láskou a úctou vzpomíná manžel František, 
syn Lubomír a dcery Irena a Marcela s rodinami, vnoučata Terezka, 
Anetka, Adélka a Matěj.

Už nikdy Ti nemůžeme nic jiného dát,
jen svíci rozsvítit, květy na hrob dát 

a s láskou vzpomínat.

Dne 31. srpna 2019 vzpomeneme 
nedožité 76. narozeniny mého 
manžela, našeho tatínka 
a dědečka pana 

 Františka Vymětala. 

S lásku a úctou stále vzpomínají manželka, 
dcery s rodinami a syn Radek.

Dne 26. srpna 2019 by se dožila 100 let paní 

Emílie Přivřelová, 

maminka 8 dětí, mnohonásobná babička 
i prababička. S láskou a úctou stále vzpomíná 
celá rodina. Děkujeme všem, kdo vzpomenou 
s námi.

Nebylo Ti přáno s námi déle být, 
nebylo léku, abys mohl žít.

Dne 30. srpna 2019 si připomeneme 20. smut-
né výročí úmrtí mého manžela, našeho tatínka 
a dědečka pana 

Gerharda Slawika. 

S láskou a úctou stále vzpomínají manželka a dcery s rodinami.

Dne 5. září 2019 tomu budou dva roky, 
co nás opustila paní 

Olga Šebelová. 

Dne 17. listopadu 2019 by se dožila 89 let. 
S láskou vzpomínají děti s rodinami.
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Přehled akcí 
v Chropyni a okolí

více informací na
www.muchropyne.cz

Chropyně CHROPYŇSKÉ HODY 
30.08.-01.09. Kde: Sokolský stadion a zámecký park

Chropyně A. M. ÚLET
30.08. Adamcův Múzický Úlet hraje autorskou muziku, kte-

rou trefně nazval dřevěný rock s přesahem od folku 
po blues až poprock. Čeká Vás hodinka chytlavé 
muziky s pěknými texty.

 Kde: Kostel sv. Jiljí, 19:00

Chropyně TANEČNÍ POLEPŠOVNA 
05.09.-14.11. Celkem deset podvečerů s opakováním tanečních 

kroků, dobrou náladou a úsměvem paní Marie Zi-
kosové. Více informací uvnitř Zpravodaje.  
Kde: Městské kulturní středisko, 18:15

Chropyně HRY SENIORŮ MIKROREGIONU JIŽNÍ HANÁ
06.09. Bližší informace uvnitř Zpravodaje.
 Kde: Městské kulturní středisko

Chropyně HLEDÁM MILENCE, ZN. SPĚCHÁ! 
16.09. Situační černá komedie s velmi překvapivým koncem 

přibližuje s humorem a ironií, co všechno jsou lidé 
pro peníze a nové milostné vztahy ochotni udělat. 
V titulních rolích se představí Eva Decastelo, Lucie 
Linhartová, Bořek Slezáček a další. Předprodej vstu-
penek probíhá na Správě majetku města Chropyně. 
Vstupné v předprodeji 180 Kč, 200 Kč na místě.

 Kde: MKS Chropyně, 19:00

Chropyně DRUHÁ SVĚTOVÁ VÁLKA NENÍ POUZE  
17.09.  STRÁNKOU V UČEBNICI DĚJEPISU
 Beseda o časech, které se mohou zdát dávnou mi-

nulostí, přesto je toto téma stále živé a z naší paměti 
by nemělo nikdy zmizet. Besedou s podtitulem Hud-
ba – film – rodina provede Bc. Markéta Sedláčková.

 Kde: Městská knihovna, 17:00 

Chropyně NA PALOUČKU 
10.10. Veselá pohádka pro mateřské školy a rodiče s dětmi. 

Hraje Umělecká agentura - Jaroslava Dospivová. 
Vstupné 40 Kč.

 Kde: MKS Chropyně, 09:30

Chropyně ZESRANDY
16.11. Připravujeme pro Vás koncert pěveckého sboru Ze-

srandy společně s připomenutím 30. výročí sametové 
revoluce. Více informací v příštím vydání Zpravodaje.

 Kde: Městské kulturní středisko

Holešov ŽALMAN & SPOL.  
29.08. Jihočeská legenda Pavel Žalman Lohonka působí 

na folkové scéně již více jak 50 let. Vstupné v před-
prodeji 290 Kč, v den konání 350 Kč.

 Kde: nádvoří zámku Holešov, 19:00

Kroměříž XXV. MEZINÁRODNÍ FESTIVAL VOJENSKÝCH 
31.08.-01.09.  HUDEB 
 Dvoudenní festival bude zahájen v sobotu 31. srpna 

v 16:00, kdy se svým programem Krajinou času vystou-
pí vojenský umělecký soubor Ondráš. Večerní pro-
menádní koncerty vojenských hudeb Slovenska, Lo-
tyšska a Nizozemska pak na Velkém náměstí začínají 

v 18:00. Vojenské hudby a soubory se na Velké 
náměstí vrátí v neděli 1. září od 13:45, kdy nejprve 
rozeznějí všechny čtyři rohy náměstí, aby se posléze 
představili slavnostním pochodem. Zahájení dopo-
ledního programu obstará tradičně Korunovační 
fanfára J. I. Linka. Po národních hymnách budou 
následovat showprogramy vojenských hudeb jed-
notlivých zemí, které doplní ještě exhibice čestné 
stráže Armády ČR, motorizovaná jednotka Policie 
ČR a Vojenské policie, Ústřední hudba Armády ČR. 
Finále bude patřit společnému koncertování všech 
hudeb dohromady a Korunovační fanfáře. Akce 
se koná zdarma za každého počasí.

 Kde: Velké náměstí Kroměříž

Kroměříž V PROUDU ČASU  
02.-27.09.  Retrospektivní výstava obrazů kroměřížské výtvarnice Mi-

lady Ivánkové, která o sobě říká: „Maluji s radostí, někdy 
se smutkem v duši, ale vždy s láskou.“ Vstupné zdarma.

 Kde: Dům kultury v Kroměříži

Kroměříž PETROF PIANO TRIO  
09.09. Renomované trio založil roku 2009 houslista Wihanova 

kvarteta Jan Schulmeister společně se dvěma pedagogy 
kroměřížské Konzervatoře P. J. Vejvanovského: svou 
ženou, klavíristkou Martinou Schulmeisterovou, a vi-
oloncellistou Kamilem Žvakem jako rezidenční soubor 
společnosti PETROF s.r.o. Na programu koncertu bu-
dou skladby Josefa Suka, Antonína Rejchy a Antonína 
Dvořáka. Vstupné 250 Kč, studenti a senioři 190 Kč.

 Kde: kino Nadsklepí Kroměříž, 19:00

Kroměříž NESLÝCHANĚ ZÁBAVNÝ VEČER  
19.09. Tímto večerem vyvrcholí tradiční Týden sluchově 

postižených ve Zlínském kraji. V hvězdně obsazeném 
programu vystoupí Michal David, Tereza Mašková, 
Bohuš Matuš, Karel Gott revival Morava, bubeník 
Hanz Sedlář a děti z hudební školy D-Music Kroměříž. 
Silným zážitkem jistě bude umělecké tlumočení písní 
do znakového jazyka skupinou Hands Dance z Brna. 
Večerem bude provázet Aleš Cibulka. Vstupné 300 Kč.

 Kde: Dům kultury v Kroměříži, 17:00

Přerov STARÁ LÁSKA NEREZAVÍ 
02.09.  Komedie z pera geniálního autora Marca Camolettiho 

plná směšné žárlivosti, dětinských naschválů a ztřeště-
ných situací. Manželé netrpělivě čekající na ukončení 
rozvodového řízení, aby mohli začít každý žít svůj život 
konečně bez toho druhého, pořád obývají společný 
byt, protože ONA v něm má ordinaci, ON kance-
lář. A tak se nechtěně stávají svědky nových vášní 
svých protějšků a začíná pracovat nečekaná žárlivost 
a naschvály.  Vstupné 390, 350 a 250 Kč. 

 Kde: Městský dům Přerov, 19:30 

Přerov RECITÁL LUBOMÍRA BRABCE 
18.09.  Nejznámější kytarové skladby světových autorů a sklad-

by na kytaru v úpravě kytarového virtuóze Lubomíra 
Brabce.

 Kde: Městský dům Přerov, 19:30

Přerov KDYŽ KOČKY NEJSOU DOMA 
25.09.  Kde: Městský dům Přerov, 19:30


